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לכלול את הצעירים כולם ב"בן חכם"
"אחת המשימות החיוניות וההכרחיות של זמננו היא להקדיש את 
הכוחות הגדולים ביותר כדי להחדיר בדור הצעיר, ואפילו במי 
שהם מבוגרים בשנים, אבל צעירים וקטנים בידיעות היהדות – את 
ההערכה הנכונה של יהדות אמיתית, יהדות נאמנה לתורה, לא 
יהדות מזוייפת או 'מדוללת', ואת ההכרה שבה תלוי עצם קיומו 
 של יהודי, של כל יהודי, קיום גם בעולם הזה, בכל מקום ובכל זמן.
ויקיימו  ויעקב,  יצחק  עד שישובו אל מסורת אבותינו, אברהם 
הוראות  לפי  חיים  היהודי,  החיים  אורח  את  בגאון  וישמרו 

חיים. תורת   תורתנו 
לעולם  אסור  ליהודי 
להתייאש; לעולם אסור 
מתוך  יהודי.  על  לוותר 
אהבת  של  נכונה  גישה 
את  גם  יכניסו  ישראל 
סוג הילדים הנזכר לעיל 
אל תוך 'ארבעת הבנים', 
יביאו  גם  הזמן  ובמשך 
אותם שייכללו בסוג של 

'בן חכם'".
)מתוך מכתב הרבי 
המפורסם בעניין "הבן 
החמישי", י"א ניסן תשי"ז(

פעילותם 
בין חוגי 

הסטודנטים
לכ'  שולח  "הנני 
מפירסומי צעירי אגודת 
פעילותם  בשטח  חב"ד 

בין חוגי הסטודנטים.
שתגיע  עד  חכיתי  מזמן,  כבר  נמשכת  האמורה  שהעבודה  ואף 
לשלב של התפתחות הראוי' לשמה. ועתה שהצליחה העבודה 
וגם עשתה פרי, ולמעלה מן המשוער, אמרתי להביאה לתשומת 

לב כ', שבודאי יגרום לו נחת רוח.
ואמנם יש בזה סיפוק גדול לראות התפתחות שדה פעולה נרחב, 
והעיקר שרואים גם בעיני בשר איך שמתאמתת הבטחת אדמו"ר 
הזקן )תניא ספל"ט( ועד כדי כך שהביאה הלכה למעשה בהל' 
ת"ת פ"ד סוס"ג, דבל ידח ממנו נידח כפשוטו ממש, זאת אומרת 
רחוקים  והיו  המלה  מובן  במלוא  נידחים  שהיו  כאלו  אפילו 
קירוב  חב"ד(  בהשפעת   - )וכעת  מתקרבים  הריחוק,  בתכלית 
הדוק ועד כדי תחי' ממש ושינוי מהקצה אל הקצה בחיי היום-

יום".
)מתוך מכתב הרבי לשז"ר, ר"ח כסלו תשכ"ו(

לב אבות על-ידי בנים
בכמה  דברתי  עלי'  הנקודה  עוה"פ  להדגיש  מביאני  "וזה 
כמה  עד  אשר  והיא,  לכ',  במכתבי  גם  וכמדומה  הזדמנויות, 
שאפשר לברר לא היתה עוד שעת הכושר, כזו שבימינו, לעורר 
זאת  כפשוטו,  ומצוות  תורה  עול  לקבלת  והצעירים  הנוער  את 
אומרת לקיים המצוות בחיי היום יום, מצוות המעשיות בקיום 
בפועל. וכל רגע ורגע וכל הזדמנות ואפשרות שאין מנצלים לזה 

כראוי, הרי זו אבידה שאינה חוזרת.
מובן שאין כוונתי בהאמור שעל ידי הטפת דברי מוסר והתעוררות 

בהנ"ל הרי תיכף ומיד ייהפכו  
בודאי,  אבל  מצוותי',  ותרי"ג 
יפעלו  הנסיון,  שהוכיח  כמו 
הדברים לא רק הזזה תיאורטית 
כי אם גם הכשרת הנפש לשינוי 
המצוות,  בקיום  וכנ"ל  מעשי, 

אשר המעשה הוא העיקר.
אלו  שדווקא  הדבר  ומצער 
מנהיגים  של  במצב  הנמצאים 
הדברים  שמטבע  ומשפיעים, 
מבוגר  יותר  בגיל  שהם 
והתלמידים,  מהשומעים 
לפני  נקבעה  הרוחנית  וצורתם 
עשרים או שלושים שנה, עדיין 
שרוים הם בפחד שהי' לו מקום 
אז, המיוסד על הסיסמא תפסת 
מרובה לא תפסת וחוט השערה 
וכתפיסה  כהר  להם  נדמית 
כיון  לשכנעם,  וקשה  מרובה, 
בידם  שמים  יראת  שטענת 
לאמור, שאם יעוררו את הנוער 
האמור  באופן  והשומעים 
בתחילת מכתבי, עלול שיפחידו 
ויופסד כל הקשר עמהם, ומי יודע לאיזה מקום  את השומעים 

יתדרדרו.
כתבתי כל הנ"ל גלוי, כי דווקא בנקודה זו על פי השמועה הנה 
כ' אינו שרוי בפחד האמור, אבל בכל זה בוודאות אצלי שאינו 
מנצל כל כח השפעתו בכיוון האמור ]אולי מפני התנגדות מצד 
אלו שבגיל הממוצע אודותם כתבתי לעיל. וגם חשש זה, לאחרי 
כיון שכנ"ל השומעים  לו מקום במציאות,  אין  בקשת סליחתו, 
ביחוד  הברית  בארצות  והרי  צדו,  על  יהיו  בודאי  והתלמידים 

האבות הולכים ונשמעים לבנים והמורים לתלמידים[.
דרך אגב זהו ג"כ מסימני עקבתא דמשיחא, דור אחרון שבגלות 
- הדור שלפני התחלת הגאולה, וכיעוד הנביא והשיב לב אבות 
על בנים, פירש"י על ידי בנים, ואף שמלכתחילה הרי זה היפך 
הברכה, כתוספתא סוף סוטה, נערים פני זקנים ילבינו, בן מנוול 
אב וכו' - הרי נצטוינו להפוך חשוכא לנהורא ומרירו למיתקא".
)מתוך מכתב בימי הסליחות, תש"כ(

דבר
המשלח

להקדיש את הכוחות הגדולים ביותר 
כדי להחדיר בדור הצעיר את ההערכה 

 הנכונה של יהדות אמיתית
מתוך אגרות קודש כ"ק אדמו"ר נשיא דורנו אודות חשיבות 

וחיוניות העבודה בקרב בני הנוער והסטודנטים
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קמפיין ההתרמה של חב"ד בקמפוס 
 צלח את כל הקשיים והגשים 

את מטרותיו
ברגע האחרון שונתה מתכונת ערב השגרירים, בהמשך הצטמצם גם החמ"ל 
שעמד לרשותו של כל שליח • למרות הכל, היעד שהוגדר מראש הושג, בכוחות 

משותפים של הסטודנטים שלא הסכימו לאפשרות של ייאוש

"זה היה כמו כדור שלג שאתה רואה אותו מתקרב אליך ולא 
יכול לעשות כלום" פותח הרב תנחום ריבקין.

תכננו  בקמפוס,  חב"ד  של  השנתי  השותפות  יום  "לקראת 
מושקע  שגרירים  ערב 
ולאט  יפה,  באולם  וגדול 
הדיווחים  הגיעו  לאט 
דבר  ועוד  הקורונה,  על 
אסור,  דבר  ועוד  אסור 
אמור  היה  שהערב  ועד 
להתקיים, היה ברור לכולנו 
להתקיים  יוכל  לא  שזה 

במתכונת שתכננו".
האחרון  ברגע  "התארגנו 
ערב  קמפוס  בכל  והרמנו 
סטודנטים  שהם  שגרירים, 
לשעבר  סטודנטים  או 
שיעזרו לנו בגיוס תרומות 
כשהשלוחים  לקמפיין, 
מושקעים  סרטונים  קיבלו 
הבית,  עד  מושקע  ואוכל 
היו  מהשטח  והתגובות 

מדהימות".
לחלחל  התחילה  אז  "אבל 
משלים  הבאה",  התובנה 
"פתאום  פיש  יהושע  הרב 
הזמן  שזה  לקלוט  התחלנו 
לעשות  מתאים  לא  הכי 
קמפיין התרמה, כשאנשים 
איבדו מקומות עבודה, או 
שלהם  הבהירות  שחוסר 

גדל והולך, והם ממש לא בעניין עכשיו לתת תרומה ובוודאי 
שלא בסדר גודל משמעותי.

אתמול  עד  שהיו  מאנשים  שליליות  תגובות  לקבל  "התחלנו 
תחושה  באוויר  והייתה  מענה,  שאין  או  בטוחים,  תורמים 

שאולי אנחנו עושים משהו קצת משוגע".
"בדיוק בשלב הזה", ממשיך הרב ריבקין, "נכנסו הסטודנטים 
שלנו לפעולה, כשהם מעודדים אותנו עם האנרגיות שלהם. 

פשוט לא יכולנו שלא לעשות את זה".

"תבין", ממשיך הרב פיש, "היה אמור להיות אצלי חמ"ל של 
עשרה סטודנטים, אבל לא ניתן היה לעשות זאת בגלל התקנות 
סטודנטים  שני  עם  עצמי  את  מצאתי  וכך  שיצאו,  החדשות 
בלבד, אבל העבודה שהם עשו 
לעשרים  ערך  שוות  הייתה 
סטודנטים. זה היה משהו בלתי 

נתפס".
"גם התרומות היו בסדרי גודל 
נכון  קודם.  עליו  חשבתי  שלא 
שהיו כאלו שלא תרמו, או לא 
שיתרמו,  שחשבתי  כמו  תרמו 
שתרמו  כאלו  היו  מנגד  אבל 
סכומים שלא דמיינתי שיתרמו.

כשחצי  היה  הסיפורים  "אחד 
שעה לפני סוף הקמפיין עדיין 
אלפים  עשרת  לי  חסרים  היו 
ש"ח ולמרות זאת, באופן שאני 
לא מסוגל להסביר, הסטודנטים 
שלי ואני הצלחנו לגייס אותם, 

כנגד כל הסיכויים".
מסבירים  הם  איך  השאלה  על 
שניהם  הזו,  ההתגייסות  את 
היסוס:  ללא  אומרים 
שכשהם  יודעים  "הסטודנטים 
לחב"ד  מתרימים  או  תורמים 
בקמפוס, התרומה באמת תגיע 

חזרה אליהם או לחבריהם".
והעובדה  הניסים  כל  למרות 
באופן  ה'  יד  את  כאן  שראו 
גלוי, הנהלת חב"ד בקמפוס לא 
ויתרה גם על הפן המקצועי של ניהול הקמפיין, ולדוגמה מיד 
אחרי סיום הקמפיין, כל אחד מ 7,614 התורמים קיבל סט של 

בדיקת חמץ הישר לביתו.
"זה היה בדיוק במקום", אומר הרב ריבקין, "בימים שאף אחד 
צריך  שהוא  מה  ימצא  הוא  ואם  לצאת  אפשר  אם  יודע  לא 
בחנויות, התורמים שלנו ידעו שהם יכולים להיות רגועים, יש 

מי שדואג להם".
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אדר תש"נ.
התיישבתי  הימים  באחד  תש"נ,  בשנת  כנער,  לרבי  כשהגעתי 
של  למשרדו  נכנסתי  מכן  ולאחר  לרבי  מכתב  לכתוב  ב-770 
הרב גרונר שימסור לרבי את המכתב. הוא פגש אותי די נינוח 
זה ריגש אותי  ומקום לימודיי.  והתעניין על המצב בעיר שלי 
יש  כי ראיתי את הריל"ג צמוד לרבי כל הזמן ופתאום  מאוד, 

אפשרות לדבר איתו כך.
עם  מנחה  תפילת  כשאחרי  כך,  אחר  יומיים  היה  העיקר  אבל 
שלו  המהירה  היציאה  כדי  תוך  אותי  זיהה  גרונר  הרב  הרבי, 
מבית המדרש עם הרבי, ועשה לי סימן בידו לבוא אחריו. הלב 
את  הוציא מתוך מעטפה  הוא  וכשנכנסתי למשרדו  פעם  שלי 
עה"צ,  אזכיר  בכתי"ק:  כתוב  שעליו  לי  והראה  שלי  המכתב 
ובתוך המעטפה היה שטר כחול של חמשה שקלים. אותו או 
בארץ  בצדקה  שתשים  הרבי  ביקש  הריל"ג,  לי  אמר  חילופו, 

הקודש.
נער הייתי ושאלתי אותו: הרבי שם בתוך המעטפה את השטר 
או שביקש ממך לתת לי? והוא ענה בסבלנות שהרבי שם את 

השטר.

◆

כסלו תשנ"ג.
זכיתי להיות אצל הרבי בחודש הסוער הזה, החודש בו מחד מצב 
הבריאות השתפר, הרבי יצא לקהל ועודד את השירה )גם בידו 
כ"ז אדר,  הקדושה!( הכי הרבה מתוך כל השנתיים של אחרי 
ומאידך בו הייתה התוועדות י"ט כסלו המטלטלת כשהרבי ישב 
שעות ארוכות עם כל החסידים ותבע דברים, ונראה היה שאין 

דעתו הקדושה נוחה וגם זעק מכאבים ואכמ"ל.
יומיים אחרי י"ט כסלו, בכ"א בכסלו, יום הולדתי, ישבתי ב-770 
ושאלתי  המכתב  את  לו  ונתתי  לריל"ג  עליתי  מכתב.  וכתבתי 
האם אני יכול לדבר איתו על י"ט כסלו, ניסיתי להוציא ממנו 
דברים שהיו בחדר של הרבי בהמשך למה שהיה ב-770 למטה, 
אבל זה לא הלך לי... בכל אופן ביקשתי ממנו רשות לבוא מחר 
באותה שעה ולבדוק אם יש תשובה מהרבי למכתב. כשנכנסתי 
והרבי  הרבי  לפני  המכתב  את  שהקריא  לי  אמר  הוא  למחרת 

נענע פעמיים בראשו בחוזק ביחס לשני מקומות במכתב, והוא 
הראה לי אותם.

נפשי-עצמי  שיא  רגע  זה  היה  אבל  הרגע,  את  לתאר  לי  קשה 
בשבילי, והריל"ג, שלידו עברו עשרות אלפי דברים כאלו, שמר 

על ארשת פנים רצינית מאוד ומשתתפת מאוד.

◆

תשרי תשנ"ד.
בתשרי תשנ"ד נסעתי שוב לרבי ודרך אגב הבאתי ספר חדש 
שאבא שלי הוציא לאור והכנסתיו למזכירות. בערב חג הסוכות 
הריל"ג לקח ספרים חדשים ודברים שהגיעו והניח אותם בסוכה 
של הרבי, זו שבתוך 770, ליד החדר של הריל"ג. כמה נעים היה 
לי כשהריל"ג ביקש למסור לי )באמצאות בנו הרמ"מ, מראשי 
הישיבה בקרית גת שבה למדתי ושהיה אז בתשרי אצל הרבי( 

שהרבי עיין דקות ארוכות בספר שהבאתי ודפדף בו.

◆

פורים תשנ"ז.
סעודת פורים שלא אשכח. הלכנו לבית של הרמ"מ גרונר בקרית 
גת, אביו הריל"ג היה אצלו ואנחנו, הבחורים בישיבה בקרית גת 
שנשארנו בפורים בישיבה, הוזמנו להתוועדות. ההתוועדות הזו 
היתה מיוחדת במינה. במשך שעות ארוכות הרב גרונר נתן לנו 
מוסר חסידי תובעני, דרישות גבוהות של יראת שמים והתמדה 
בלימוד התורה, עם סיפורים מהמשפיעים שאצלם התחנך, ר' 

שמואל לויטין, הרב ישראל ג'ייקובסון ועוד.
עצמו  הוא  גדל  אווירה  באיזו  קצת  להבין  לנו  נתן  הזה  הדבר 
באותן שנים ראשונות שהרבי לקחו לעבוד איתו, ונתן לנו לחוש 
היטב שההתמסרות לרבי והאפשרות לעבוד אצל הרבי היא רק 
זוכר  אני  תובעניות.  ודרישות  גבוהה  כדי שליטה עצמית  תוך 
מגזים  הוא  שאולי  לו  העירה  שתחי'  רעייתו  שלב  שבאיזשהו 

במה שדורש מאיתנו והוא טען שאין כאן שום גוזמה... 

 רגעים
קטנים-גדולים

עם הריל"ג
הרב משה שילת
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◆

השנים האחרונות. 
בכל השנים שאחרי ג' תמוז, הרב גרונר היה מרבה לנסוע בעולם 
כדי לדבר ולספר על הרבי. תמיד כשביקשתי ממנו להתוועד עם 
בני ישיבות או בנות מכללות הוא עשה זאת בחפץ לב ועם השקעה 

ומחשבה מה ואיך לומר ולמי. 
ישיבות  לבני  בירושלים  גדול  כנס  ארגנו  תמוז  לג'  העשור  בשנת 
לדבריו  רתוקים  היו  כולם  הכבוד.  אורח  היה  והוא  ואברכים 

והתמוגגו מנאומו המיוחד.
ראש  עם  מיוחד  מפגש  לנו  היה  פסח,  בערב  שנים,  שלוש  לפני 
הממשלה בנימין נתניהו. נתניהו התפעל מכך שמזכיר הרבי, שאותו 
התארך  שהמפגש  לכך  גרם  הדבר  זה.  למפגש  הגיע  היטב,  זכר 
גרונר  גרונר בקשב רב. ביקשתי כמובן מהרב  ונתניהו האזין לרב 
לדבר ראשון, אבל הוא אמר שהיות ואני ארגנתי את הפגישה אני 

מוכרח לפתוח אותה...

מאות  מכללות.  לתלמידות  שבתון  תמוז  בג'  ערכנו  שנה,  באותה 
תלמידות מכל הארץ באו לאולפנת צפירה )הסמוכה לכפר חב"ד( 
עם  התוועד  גרונר  הרב  שבת  בערב  כך.  לשם  במיוחד  שנשכרה 

הבנות במשך קרוב לשעתיים. 
ובאותה שבת, התוועד הרב גרונר בצהריים שעות ארוכות עם בני 
ישיבות שהגיעו גם הם לכפר חב"ד לשבתון מיוחד שערכנו עבורם.

בשנתיים האחרונות, בכל נסיעה של סטודנטים ונערים, מהנסיעות 
ואף  התעניין  גרונר  הרב  לרבי,  לנוער  וחב"ד  בקמפוס  חב"ד  של 
לפני  בארץ  בביקורו האחרון  בביתו.  קבוצות מתוכם  עם  התוועד 
מספר חודשים, בדרכו לשדה התעופה, הוא בא עם רעייתו למדרשה 
שלנו בכפר חב"ד, לכינוס השליחות לחב"ד בקמפוס, והתוועד עמן 

בחן מיוחד ובדברים היוצאים מן הלב. 
בפעם האחרונה פגשתי אותו לפני חודשיים, בתחילת חודש אדר, 
בשבת העולמית של חב"ד לנוער. הוא יצא ביום שישי אחר הצהריים 
ממשרדו שב-770, יחד עם חתן בנו, ידידי ר' מענדי קנייבסקי, עמו 
אני זוכה לנהל את חב"ד לנוער ישראל. נפגשנו לכמה רגעים בהם 
הוא התעניין כמה נערים באו מהארץ וחייך מאוזן לאוזן בחיוך הכל 

כך מיוחד שלו. 

התעקש שאפתח את המפגש בדברים. כותב השורות עם הרב גרונר בפגישה עם ראש הממשלה לפני שלוש שנים
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את הרה''ג הרה''ח הרב יהודה לייב גרונר ע''ה הכרתי לראשונה 
כבחור צעיר בישיבה. 

הרב  את  להביא  והשתדל  דאג  שי'  מורי  אבי  שבט  י'  לקראת 
רציתי  שמאוד  אני,  סבא.  בכפר  המרכזית  להתוועדות  גרונר 
הרבי,  של  האישי  המזכיר  גרונר,  הרב  הוא  מי  מקרוב  לראות 
רציתי מאוד להגיע הביתה. כששמעתי שהרב גרונר יגיע כבר 
עז  המרכזית,  להתוועדות  יצא  בטרם  לביתנו,  צהריים  בשעת 
היה חפצי לפגוש בו. ניגשתי אפוא אל ראש הישיבה וביקשתי 

וקיבלתי אישור לצאת להתוועדות. 
בראש  יושב  גרונר  הרב  את  ראיתי  הביתה,  כניסתי  עם  מיד 
הצהריים.  ארוחת  את  וסועדים  שיחי'  אבי  ולידו  השולחן 
התיישבתי ליד השולחן ושאלתי את הרב גרונר שאלות רבות 
שעניינו אותי אז כבחור. שאלה אחת אני זוכר עד היום. שאלתי 
בעינה  מגע  לעדשות  הרבי  של  ההתנגדות  לדעתו  האם  אותו 
עומדת או שמא בשל התקדמות הרפואה אפשר להשתמש בהן. 

לא אשכח את תשובתו הכה פשוטה: התורה היא נצחית! 
במרוצת השנים יצא לי בכמה הזדמנויות לשמוע את הרב גרונר 

מתוועד וכן סיפורים רבים והנהגות שסיפר על הרבי.

◆

באתי  עת  גרונר,  הרב  של  למשפחתו  להיכנס  זכיתי  בהמשך 
לימים בקשרי שידוכין עם זוגתי, בת בנו, שליח הרבי, הרה"ח 
ר' מנחם מענדל גרונר, מראשי ישיבת 'תומכי תמימים' בקרית 
גת. אני זוכר שכחתן טרי נכנסתי לחדרו, ועוד לפני שהספקתי 
להציג את עצמי הוא כבר זיהה אותי ואמר לי: מענדי, שלום 

עליכם, מזל טוב... 
דומני שמעבר לכל המעלות הכבירות שהיו לאיש הזה, יש לציין 
את עובדת היותו תלמיד חכם מופלג. בכל פעם שנכנסתי אליו, 
למשרד או לבית, תמיד היה מול ספר. גם ברגעים האחרונים, 
דקות ספורות לפני שהורדם והונשם, בכ''ז אדר, הוא כתב: אני 

מרגיש טוב, יושב ולומד בחדר בבית הרפואה. 
לי שלאחר התוועדות בה ערך הרבי הדרן על  לא פעם סיפר 
מסכת או התוועדות אחרת שהרבי דיבר בה על סוגיות בנגלה, 
היה יושב בלילה ולומד את כל הסוגיות עליהן דיבר הרבי, כי 
על  שאלות  לו  יש  אם  אותו  שואל  היה  הרבי  בבוקר  למחרת 
מני  אחד  מיוחד,  מענה  של  )תצלום  אתמול  של  ההתוועדות 
רבים, על שאלתו בעקבות התוועדות הרבי, ותגובת הרבי על 

כך – מתפרסם השבוע לראשונה בגיליון 'כי קרוב'(. 

◆
אחד הדברים ששמעתי בימים האחרונים ממאות אנשים שעמם 
חייך  שתמיד  הנושא  הוא  הפתאומית,  פטירתו  על  דיברתי 

לכולם, תמיד היה תענוג לדבר איתו.
דהוא  מאן  נכנס  ופתאום  בחדרו  ישבתי  שתיים  ולא  אחת  לא 
וביקשו  שהגיעו  בנות  של  קבוצה  או  הרבי  על  סיפור  וביקש 
שהוא יספר להם סיפור על הרבי. תמיד, בחן ובחיוך, הסכים 
להוסיף  יש  הזה  השופע  הלב  לטוב  מוחלטת.  בטבעיות  לכך 
רבות  במשפחות  שלו  והקבועה  הרבה  התמיכה  את  ולציין 
כסף  ומקבלים  לחדרו  עולים  אנשים  היו  שבוע  מדי  בשכונה; 

לקניות השבת.
)החן והחיוך לא מנעו ממנו בשנות האור לנהוג גם בתוקף גדול 

כאשר היה צורך – כמי שראה לנגד עיניו את הרבי בלבד(. 
◆

איש משפחה מדהים.  היותו  לציין את  יכול שלא  אינני  כנכד, 
חרף גילו ומעמדו, טרח והגיע לכל חתונה של כל אחד מנכדיו. 
דוד  יצחק  הגיע באמצע השבעה על אחיו, הרב  לחתונה שלי 
ע''ה, השליח הראשי לאוסטרליה. למרות שבמשך כל החתונה 
ישב מחוץ לאולם, לא מנע מעצמו את הטרחה הגדולה להגיע 
שמחת  את  המשפחה  עם  יחד  ולשמוח  המופלג  בגילו  לארץ 
החתונה. על הדרך הרווחתי שהביא עבורי לחופה, כמו לשאר 
נכדיו, כיפה וגארטל של הרבי. הוא הכיר את כל הנינים שלו 

בשמות וידע לזהות כל אחד ואחת מהם.
◆

הנשיאות,  שנות  כל  במשך  לרבי.  קרוב  הכי  האיש  היה  הוא 
ואין  כמעט  היה.  לא  שבה  לצדקה  שטרות  חלוקת  הייתה  לא 
עם  נסע  שבה  אחת  פעם  )למעט  נכח  לא  שבה  התוועדות 
משפחתו להרים, כי לא הייתה אמורה להיות התוועדות ולבסוף 

כן הייתה, ועוד פעם כשחלה ברגלו(.
◆

הדבר הכי מיוחד בעיניי באיש המיוחד הזה היה התענוג שלו 
ועל  הרבי  של  גדולתו  על  לספר  הרבי,  על  סיפורים  לספר 
הוראות למעשה מהסיפורים שסיפר תמיד, בכל הזדמנות ובכל 
רגע. שעות רבות ישבתי בחדרו ושמעתי מפיו סיפורים על הרבי 

מכלי ראשון. 
אצל  בארץ,  כאן  הסדר  ליל  את  עשה  הוא  האחרונות  בשנים 
השנים  בעשר  שם  להיות  זכיתי  גת.  בקרית  גרונר,  הרב  חמי, 
האחרונות בסדר. תמיד היה פותח את הסדר ואומר שההתחלה 
צריכה להיות "מעשה ברבי" – מכאן צריך להתחיל, והיה מספר 

מזכיר הרבי חותני-זקני, 
הרב מנחם מענדל קנייבסקי
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על אתר עוד שניים-שלושה סיפורים על הרבי בתוך ה'מגיד'... 
לא פעם היה מצטט את מכתבו של הרבי אל הרבי הריי"צ בשנת 
תרצ"ב, בו נאמר, בין היתר, כי למרות שחסידים בדורות הראשונים 
לא היו אוהבים שמספרים סיפורי חסידים בהתוועדויות אלא רצו 
לשמוע ביאורים בחסידות ודרכים בעבודת ה' – כיום הזה, יכול 
יהודי להיות שומר תורה ומצוות ועוסק בתורה אבל מרוב שהוא 
שקוע בחומריות העולם, הוא עלול לשכוח מבורא עולם ומנהיגו. 
מחומריות  אותו  מנער  זה  חסידי,  סיפור  שומע  כשהוא  ואולם 
הוא  הרי  וחומרי  גשמי  ענין  עם  כשמתעסק  כך  ואחר  העולם, 

מסתכל על העולם באופן אחר לגמרי.
בהקשר זה, אספר להלן שני סיפורים בלתי שגרתיים ששמעתי 

מפיו ויהיו הדברים לעילוי נשמתו.
אמו של הרב גרונר לקתה בדלקת ריאות, ובצילום רנטגן התגלה 
כי מקנן בריאותיה גידול ממאיר ל"ע. הרב גרונר מיהר להיכנס 
לרבי ולספר את המצב לאשורו, בציינו כי הרופאים לא מותירים 

לה כל סיכוי.
ד"ר  אל  לפנות  והורה  המחלה"  את  לה  "אין  מיד:  אמר  הרבי 
אלכסנדר במנהטן. כשהלכו אליו והציגו בפניו את צילום הרנטגן, 
הוא קבע מיד כי יש לה גידול. הרב גרונר אמר לרופא את דברי 

הרבי וציין כי הרבי הורה לפנות אליו.
הרופא החל לדבר עם האם ושאל אותה מהיכן היא. היא סיפרה 
בחברון  ימים  באותם  ואמר:  הרופא  הגיב  מחברון.  באה  כי  לו 
הרפואה היתה מאוד פרימיטיבית ולא ידעו לטפל כראוי בדלקת 
ריאות. אם כן, אין זה אלא רושם שנשאר בריאות מאותה דלקת. 

מיד הבינו מדוע נקב הרבי דווקא בשמו של רופא זה, שכן היה 
בקי ברפואה של הימים ההם ובהשלכותיה.

והנה סיפור נוסף ששמעתי מפיו. 

זה היה בסוף שנות היו"ד. בערב ראש השנה הרבי נסע לאוהל. 
הרכב בו נסע הרבי היה רכב גדול מסוג קאדילק 1956 עם שמונה 

מקומות. יחד עם הרבי היו עוד מספר אנשים ברכב.
באותו זמן היה נדיר מאוד לראות בניו יורק בעלי זקן.

היינו בדרכנו לאוהל, סיפר הרב גרונר, והנה, במקביל לרכב של 
הרבי, נסע רכב ובו חבורה של צעירים. הללו, בראותם רכב דחוס 
עם יהודים עבדקנים, החלו לעשות תנועות של לעג כלפי יושבי 
הרכב. חשנו אי נעימות גדולה שכל זה קורה כשהרבי יושב ברכב.

כשהגיע הרכב של הרבי לרמזור, הרכב עם חבורת הצעירים נעצר 
ליד רכבו של הרבי. הרבי ביקש לפתוח את החלון וגם הצעירים 

פתחו את חלון רכבם.
אז שאל הרבי את חבורת הצעירים: "אתם יהודים?" הצעירים ענו 
להם:  ואמר  הישיר לעברם מבט  והשתתקו באחת. הרבי  בחיוב 

"תניחו תפילין כל יום". והרכב המשיך בדרכו...
◆

נערים  מאה  של  קבוצה  עם  הרבי  לחצר  נסעתי  כחודש  לפני 
מצטיינים מחב''ד לנוער ישראל, במסגרת השבתון העולמי של 
והוא  גרונר  נכנסתי לביתו של הרב  הימים  לנוער. באחד  חב"ד 
ענייני  על  שאל  וכן  והילדים  המשפחה  בשלום  התעניין  כדרכו 
שבאו  נערים  מאה  על  לשמוע  מאוד  התרגש  הוא  השליחות. 
מבתים שאינם שומרי תורה ומצוות לעת עתה, וכן שאל אותי על 

בית חב''ד בכפר סבא.
◆

דיבור  של  רגע  כל  על  ההתענגות  במחיצתו,  הרבות  השעות 
והתוועדות עמו – יחסרו לי עד מאוד.

אסיים בתפילה לגאולה שלמה ונזכה ל"הקיצו ורננו שוכני עפר" 
והרבי בראשנו והוא בתוכם במהרה בימינו ממש.

הרב גרונר 
בשנה האחרונה 

עם נערים 
וסטודנטים 

משתתפי 
הנסיעות לרבי
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פשוטות ס כך  כל  מילים  שתי  שבת.  עודות 
מחד, אבל מכילות כל כך הרבה תוכן, רגש, 
ותחושות נעימות - מאידך. זה האוכל הטעים 
המתובל בתבלין המיוחד ששמו שבת, אלו 
הזמירות ודברי התורה, אבל בעיקר הצוותא 

והישיבה יחד.
מהוות  השבת  סעודות  בקמפוסים,  השלוחים  עבור 
בליבת  עומדות  והן  מהשליחות  ביותר  משמעותי  חלק 

הפעילות.
"אם בשבת רגילה נוהגים השלוחים בקמפוסים להתארגן 
מאות  יוצאות  וכך  סטודנטים,  מלאות  שבת  לסעודות 
מנות כל שבת, פתאום הכל נפסק; אי אפשר כבר לעשות 
מסביר  זאת",  מאפשרות  לא  התקנות  שבת,  סעודות 
ומי  חיפה  באוניברסיטת  השליח  ריבקין,  תנחום  הרב 
שאחראי כל השנה כולה על פרויקט סעודות השבת בכל 

הקמפוסים.
אבל לא ארגון כמו חב"ד בקמפוס ייתן למצב שכזה, גם 
אם הוא לא נורמלי ופתאומי, להשבית את הפעילות. "מיד 
התארגנו בצורה אחרת שמיוחדת לתקופה, והרמנו מערך 
שנצרכים  הסטודנטים  לכל  שבת  סעודות  חלוקת  של 

לכך".
עלול  אתה  קולו  לשמע  ברוגע.  מדבר  תנחום  הרב 
רק  והשלוחים  בכך,  מה  של  בדברים  מדובר  כי  לחשוב 
חיכו לסיטואציה הנוכחית, אבל ככל שנכנסים לפרטים, 
הממדים המדהימים של היקף ועומק הפעילות נחשפים.

כמו  תנועה,  כדי  תוך  הצורך  על  שלמדנו  היא  "האמת 
בקשות  קיבלנו  כאשר  בפורים,  התחיל  זה  שאומרים. 

השבת  סעודות  על  המדהימים  הנתונים 
בקמפוס  חב"ד  שליחי  של  המיוחדות 
בתקופת הקורונה נחשפים • הערכות הכילו 
סעודות עשירות מבית 'קייטרינג ריבקין', 
השלוחות,  ידי  מעשי  ביתיים  מאפים 

שירונים וחומרי הסברה מאלפים

זלמן הלוי

 במבצע 
 בלתי יאמן 
 שוגרו אלפי

ערכות-שבת 
 לסטודנטים
בכל הארץ
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דברים  עם  לעזור  או  מגילה,  לקרוא  לבוא  בבידוד  מסטודנטים 
קטנים, כמו חומש לפרשת זכור, או מגילות, אך ככל שהזמן עבר 
קלטנו שיש כאן סיפור גדול ואפילו ענק. כי יש סטודנטים בלי 
בית ומשפחה, שנמצאים במעונות ובעצם עוברים ימים ושבועות 

בלי ארוחה חמה.
בימים כתיקונם, סטודנטים כאלו מוזמנים לסעודות שבת אצלנו 
בעצם  והם  מזמין,  לא  אחד  אף  כעת  אחרים.  בבתים  או  בבית 

תקועים. וכך התחלנו את הפרויקט".
ההנחיות,  עקב  השבת  סעודות  כשפסקו  מיד  ברור  היה  "לנו 
המנות  חלוקת  באמצעות  מרחוק  גם  יחד  אותן  לקיים  שנמשיך 
לסעודות שבת", אומר השליח במכללות באר שבע, הרב שניאור 

גרוזמן.
מדי  אצלנו  שבת  בסעודות  ההשתתפות  מהסטודנטים  "לרבים 
קבוצת  לדוגמה  קח  עבורם.  שני  בית  היותנו  את  מבטאת  שבוע 
ואנחנו  משפחתם  ללא  בארץ  הנמצאים  מצרפת  סטודנטים 
המשפחה והבית שלהם בארץ, במיוחד בתקופה זו בה הם 'נתקעו' 
כאן ולא יכולים לחזור למשפחתם בחג הפסח עקב המצב. עבורם 
מנות השבת הללו וגם השמירה על קשר איתם בתקופה הזו הוא 
מעבר  הרבה  זה  בודדים.  כאן  ירגישו  שלא  מנת  על  חיוני  צורך 

לאוכל" הוא אומר את מה שאני חושב לעצמי.
החלוקה  עם  שיחד  העובדה  זו  משמעותי  מאוד  שהיה  "מה 
לסטודנטים שמשתתפים בקביעות אצלנו בסעודות שבת, הגענו 
הוראות  פי  על  לבידוד  שנכנסו  חדשים  סטודנטים  להרבה  גם 
ויין  משרד הבריאות והתרגשו מאוד לקבל מנה לשבת עם חלה 

לקידוש.
"הם פשוט לא האמינו שהסתובבנו במהלך כל יום שישי על מנת 
לחלק לסטודנטים 'ערכות קידוש' לשבת רק בגלל ששמענו שהם 
נאלצו להיכנס לבידוד. עבורנו זה היה המובן מאליו שנהיה שם 
הרב  מסכם  בודד",  יהודי  אין  שבעינינו  להם  להבהיר  בשבילם, 

גרוזמן בחיוך.
"אצלנו היה סיפור שרק בשבילו היה שווה כל המבצע המורכב 
הזה" מספר הרב שמואל חדד, השליח במכללת אשקלון. "כתב לי 
סטודנט שהבאנו לו את סעודת השבת, שהיה איתו עוד סטודנט 
לי  וכתב  הוסיף  הסטודנט  הסעודה.  את  חלקו  הם  ויחד  בדירה, 
שאמו גרה בצפון, אבל מכיוון שהיא בקבוצת סיכון הוא לא חוזר 
הביתה, ואז בגילוי לב מיוחד הוא ממשיך וכותב לי שחסרה לו 
מאוד התחושה שמישהו דואג לו ואוהב אותו, כי אפילו אמא שלו 
שגרה כל כך רחוק לא יכולה לבטא את אהבתה אליו. אבל כשהוא 
קיבל את מנת סעודת השבת מאיתנו, הוא חש שלמישהו אכפת 

ממנו. שמישהו אוהב אותו.
"כשקראתי את הדברים הללו", אומר הרב חדד, "הרגשתי שהוא 
שלנו.  לסטודנטים  להעביר  שניסינו  מה  כל  את  להביע  הצליח 

אנחנו איתם. אוהבים אותם ודואגים לשלומם.
של  המזכירה  אליי  פנתה  שבוע  "כל  מוסיף,  הוא  לכך",  "מעבר 
הדיקן כדי לבקש ממני לחלק מנות שבת לסטודנטים שידוע לה 
שזקוקים לזה. גם בהנהלת המכללה הבינו וידעו שאנחנו שם עבור 

הסטודנטים".

שינוע של אלפי חמגשיות
כשאני חוזר לרב תנחום לשמוע על האופן שבו התבצע הפרויקט, 
אני קולט שמדובר בסדרי גודל שכל חברה גדולה וותיקה הייתה 
מאות  של  שינוע  על  הוא  המדובר  בעצם  בהם.  להתפאר  יכולה 
ארוחות שבת לכל רחבי הארץ, ארוזות ומוכנות בצורת חמגשיות 
על ידי קייטרינג ריבקין, כאשר כל שליח מוסיף לזה בקבוקי יין 
קטנים וחלות, שרבות מהן היו מאפה בית של השלוחות, שלמרות 

הפסח הקרב התגייסו במלוא המרץ לפרויקט הזה.
והוא  ריבקין,  הרב  את  שואל  אני  בשטח?  מהמצב  חששתם  לא 
לא  מכיוונים  מגיע  הזה  הנגיף  "כמובן שחששנו,  בראשו.  מהנהן 
במלוא  התארגנו  אבל  יום,  ילד  מה  יודע  לא  אחד  ואף  צפויים, 

הזהירות, וגם גייסנו סטודנטים שיעזרו לנו".
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סטודנטים?
"כן. יצאנו בקמפיין ארצי ברשתות החברתיות, וקראנו לסטודנטים 
יש  רגילה.  הייתה בלתי  לנו עם המבצע. ההיענות  ולעזור  לבוא 
בימים האלה סולידריות גדולה מאוד בין כולם, ולכן הרעיון הזה 

תפס.
"בעצם, יצאנו בקריאה גם להתנדב, וגם שסטודנטים שאין להם 
פניות  מאות  וקיבלנו  לנו,  שיכתבו  שבת  סעודות  לעשות  איך 

מכולם".
שהמנות  ומסביר  מהחלוקה  תמונות  לי  מראה  תנחום  הרב 
שבת  שירי  עם  שירון  היה  מזה  חוץ  הבסיס,  רק  היו  בחמגשיות 
וברכת המזון, נרות שבת קודש עבור הסטודנטיות, ובכלל ניכר 

שהיחס כאן היה הדבר המרכזי.
"לדוגמה", אומר הרב תנחום, "בתוך השאלון שמילאו הסטודנטים 
הוא  אם  לציין  מהם  אחד  כל  על  היה  שבת,  סעודות  שביקשו 
צמחוני, רגיש לגלוטן ועוד. ניסינו לגרום לכל אחד הרגשה ביתית 

במצב הכי לא ביתי שיכול להיות".
והצלחתם?

ארוך  טור  תנחום  הרב  לי  מראה  בתגובה 
חיפה  מאוניברסיטת  סטודנטית  שכתבה 
כותבת  היא  ובו  החברתיות,  ברשתות 
לה  שהביאו  והשמחה  האור  על  ברגש 
השבת  "סעודת  עם  בקמפוס  חב"ד  שליחי 
הניידת" שלהם. כמות התגובות האוהדות 

על הפוסט שלה אומרת הכל.
כאלו  תגובות  כמות  העולם,  "במושגי 
הרב  אומר  נחרכה",  שהרשת  משמעותה 

ריבקין בחיוך.
ומה עם חג הפסח?

גם  שהכנו  ודאי  אומרת?  זאת  "מה 
הגדול,  שבת  לקראת  פסח.  עבור  דברים 
ולמצות  למנות  בנוסף  קיבלו  הסטודנטים 
של  הגדה  הפסח,  לחג  הסברה  חוברת  גם 
ממותג  והכל  חמץ,  לבדיקת  וערכה  פסח 

בצבעי חב"ד בקמפוס". ■

ערב שבת. אני לבד בחדר. אף אחד לא מוכן להתקרב בכלל לדירה. ככה זה כשאת 
מתנדבת במחלקת ה"כתר" קורונה. 

תכננתי להכין משהו לשבת אבל נפלתי מעייפות על הספה אחרי משמרת כפולה 
מאז  כבר  פספסתי  לא  נרות.  הדלקתי  לא  שבת.  כניסת  אחרי  והתעוררתי 

שהחלטתי להדליק לפני כמה חודשים. 
בשמי  קורא  מישהו  שומעת  אני  ופתאום  בידודי  ועל  בדידותי  על  בוכה  אני 
מלמטה. אני בטח מדמיינת אבל לא, הנה זה שוב. אני יוצאת לחלון ורואה את 
הרב לירז עם החליפה הארוכה ובידיו שקיות. "הבאתי לך אוכל וענת הכינה 

לך חלה. לא ענית להודעה של ענת אחה"צ אז דאגנו."
ירדתי  דקות  כמה  אחרי  ורק  מהתרגשות  בכיתי  לו.  לענות  הצלחתי  לא 
לא  והכפפות  המסכה  המרחק,  גם  הדברים.  את  ממנו  לקחת  למטה 
הזאת.  מהמשפחה  שהרגשתי  והדאגה  החמימות  את  לחסום   הצליחו 

כבר כמעט חודש הם דואגים לי.
בעצם כמעט שנתיים. בעצם הבנתי שהרבי מלובביץ' כבר דואג לי מאז 

שנולדתי וכנראה כבר קודם. 
חשבתי שחבל שלא פגשתי אותו אבל עכשיו אני מבינה שאני פוגשת 
אותו. בנחלאות. בנפאל. בדרום אמריקה. אני גם רוצה להפיץ את האור 

שלו בעולם.

חממתם לי את הלב..
ההשקעה  כל  את  להעריך  מילים  אין 

הרבה שאתם עושים בשבילנו..
וכבר  השבת,  לבד  בדירה  נשארתי 
לי.. תהיה  שבת  אוירת  איזה  דאגתי 
זה  החמגשית..  עם  הגעתם  ואז 
בזכותכם. אחרת..  שבת  לי   עשה 

שוב תודה . לא מובן מאליו איך בתקופה 
לפעול  ממשיכים  עדיין  אתם  הזאת 

ולהשקיע בשבילנו. 

חברים יקרים, אני רוצה לשתף אתכם 
שהרבה זמן לא התרגשתי כך!

חוגגים  איך  ומתכנן  בבית  יושב  בעודי 
יום הולדת שחל בדיוק היום, כולל ערב 
שישי עם עצמי בגלל העוצר שיש בימים 

אלו.
הגיע הירשי הנסיך וזאת התוצאה (
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קטעים מניגוני 'צמאה' הועלו לרשת 
והפיחו אמונה ועידוד

יותר ממאה אלף צפיות לשלושה ניגונים נבחרים, שהועלו לרשת לקראת חג 
הפסח, בסרטוני וידאו מתוך שבוע 'צמאה' תש"פ

מניגוני  וידאו  קטעי  שלושה  לרשת  הועלו  הפסח  חג  לקראת 
חב"ד, כפי שבוצעו בשבוע 'צמאה' האחרון, והם זכו לחשיפה 

אדירה של יותר ממאה אלף צפיות.
הרוח  מצב  בעקבות  באה  הניגונים  את  להעלות  ההחלטה 
הציבורי המדוכדך בשל הסגר והמגבלות שהוטלו על הציבור 
תקווה  לתת  באו  המרוממים  הניגונים  הפסח.  חג  לקראת 

ואמונה, עידוד ושמחה.
הניגון הראשון שפורסם, לקראת חודש ניסן, הוא 'אבינו מלכנו', 
מעשרת הניגונים שחיבר רבנו הזקן, כפי שבוצע בפי אברהם 

פריד. בדברי ההסבר לניגון נכתב:
אבינו  אל  למרום,  עיניים  נושאים  אנחנו  כאלה  "ברגעים 
שבשמים. יש על מי לבטוח. יש אל מי לפנות ולהתפלל. הוא 
מלך העולם. הוא השולט על כל המתחולל ביקום. התפילה 
מלך  לנו  אין  מלכנו.  אתה  אבינו.  אתה  הלוא  משתפכת. 
מלבדך. עליך אנו סומכים. בך אנו בוטחים. שמור עלינו. 

עשה שיהיה רק טוב לכל אחד ואחת מאיתנו".
מתגובות הציבור עולה כי הניגון בא בדיוק במקום, בשעה 
שבשמים,  אבא  לנו  שיש  ולאמונה  לתפילה  נזקק  שהעם 
הדואג לכולנו. הניגון זכה לצפייה רבה ולשיתופים רבים 

מאוד.
הוא  אף  דודי',  'קול  הניגון  הועלה  פסח  לפני  שבוע 
מעשרת הניגונים של רבנו הזקן, בביצועו של יונתן רזאל, 
ואף הוא נתקבל בהתלהבות רבה. את הניגון ליוו דברי 

הסבר שבהם נאמר בין השאר:
מסוגרים  כשאנחנו  האלה,  בימים  "גם 
קרוב  הקב"ה   – דופק'  דודי  'קול  בבתים, 
מן  נצא  ובעזרתו  איתנו,  נמצא  אלינו, 

המשבר בקרוב. 
על  גם  נאמר  דודי'  'קול  המילים  "צמד 
זה  'קול דודי הנה   – חג הפסח המתקרב 
בא, מדלג על ההרים'. פסח הוא מלשון 
פסיחה ודילוג. הקב"ה בא אלינו בקפיצה 

ובדילוג, וגם אנחנו קופצים לקראתו.
"חג הפסח נושא בתוכו את הכוח לקפוץ 
התקדמות  עוד  לא  קדימה.  קפיצה 
איטית, מדורגת, צעד אחר צעד, אלא 
דילוג על שלבים ותהליכים. רגע אחד 
הבא  וברגע  בבתים,  מסוגרים  אנחנו 
השלישי!  המקדש  בבית  יחד  רוקדים 

כן תהיה לנו!".
לרשות  הועלה  עצמו  החג  לקראת 
והקצבי  המדהים  הביצוע  הציבור 
של הניגון 'על הסלע הך', ביום שני, 
ליל י"ט בכסלו, בשעה 2:30 לפנות 
בוקר! הניגון בא לאחר קטע עוצמתי 
ומיוחד במינו המשלב תיפוף ואש, 
את  'צמאה'  באירועי  שהשאיר 

הקהל נפעם ונרגש.

בדברי הרקע נאמר בין השאר: "בימים האלה, שהעולם כולו 
שרוי בחרדה, אנו חוגגים את חג הפסח, חג הניסים, ומצפים 
של  שפע  לעמו  ומביא  הסלע  על  מכה  הקב"ה  את  לראות 
וישועה, ושולח לנו את משיחו ואת הגאולה האמיתית  ברכה 

והשלמה".
מיד עם פרסום הניגון הוא זכה לשיתופים רבים ולמאות תגובות 
נלהבות, המעידות עד כמה הוא נגע בלבבות והפיח רוח של 

שמחה ואמונה בלב המוני בית ישראל.
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ובנוער א בקמפוס  חב"ד  שלוחי  יכולים  האחרון,  הפסח  חג  ת 
היה  הקורונה  של  הראשונים  בימים  אם  רב.  בסיפוק  לסכם 
נראה שהעולם עצר מלכת ואין לדעת מה יהיה, אצל השלוחים 
הם  המצב  לאור  האם  היתה  דאגתם  עיקר  אחר.  היה  החשש 

יצליחו לחלק מצה שמורה לכל סטודנט ונער, כבשנים קדמוניות.
ההזמנות כבר נעשו מראש. איש לא צפה את אשר יבוא. כעת, כשהסחורה 
מה  השאלה  נשאלת  וביתם,  לדרכם  הלכו  והסטודנטים  והנערים  בדרך 
בעולם,  הקורונה  שהשרתה  והבלבול  התדהמה  אחרי  רגע  אבל  יהיה? 
החדש,  למצב  עצמם  את  ולהתאים  להתעשת  הראשונים  היו  השלוחים 
וכל  נער  כל  יוכל  באמצעותן  והאפשרויות  הדרכים  מיטב  את  למצוא 
את  יחגוג  שאיתו  האמונה  מאכל  שמורה,  מצה  של  סט  לקבל  סטודנט 

הסדר כדבעי, כשהמטרה היא שאף אחד לא יישאר מאחור.
המצב הנוכחי אמנם אתגר את השלוחים, אבל הוציא מהם כוחות ורעיונות 
נעלמים. בשורות הבאות נספק הצצה קצרה אל כמה מאותן פעולות של 
שלוחי הנוער והקמפוס, נראה כיצד מעז יצא מתוק ולא רק שמבצע מצה 
השנה התקיים כמתוכנן, אלא אף נרשמה תכונה נרחבת ומוגברת מיתר 

השנים.

אף אחד 
לא נשאר 
מאחור
לחג  הפך  תש"פ  פסח  מתוק:  יצא  חב"ד מעז  מקורבי  אלפי  בקרב  נשכח  השלוחים בלתי   • לנוער  וחב"ד  לא בקמפוס  מצות,  אלפי  מועד  כל שהזמינו מבעוד  כשבוטלו  גם  המשלוחים  את  והאוניברסיטאות ביטלו  ההמוניות  של סגרו את שעריהן – ויצאו למבצע כביר התכניות  לבתיהם  היישר  המצות  חלוקת  להתחרות אלפי סטודנטים ובני נוער • בלוגיסטיקה של  הייתה  שיכולה  גופי השלטון האמונים אדירה  כל  את בהצלחה עם  אלפים  קיבלו  הקורונה,  בלימת  מאכל הרפואה והאמונה על 

20,000 שלשות מצות שמורות
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להמשיך בכל הכוח
אחת הדילמות העיקריות שעמדה בפני השלוחים הייתה, האם לבטל 
או לקצץ בהזמנת המצות הגדולה שכבר נעשתה מראש. המצב הלא 
בהיר לא סיפק תשובות ולא היה ניתן לדעת האם וכיצד יהיה ניתן 

לחלק.
את  איתנו  חולק  ביוקנעם,  לנוער  חב"ד  שליח  ציוני,  נתנאל  הרב 
התחלתי  הפסח  חג  לפני  וחצי  "כחודש  הלבטים:  ואת  המחשבות 
אמור  היה  ההיערכות  מאותה  כחלק  לחג.  והזמנות  בהיערכות 
להתקיים יום הסברה מיוחד בתיכון גדול פה בעיר, שבו התלמידים 
ילמדו בצורה חווייתית על חג הפסח ובסוף היום יקבל כל נער ואיש 

צוות מצה שמורה, מדובר על כמות של כ-800 מצות שמורות.
שבעקבות  הבנתי  הסברה,  יום  אותו  לפני  בערך  שבועות  "שלושה 
המצב, היום הזה כנראה לא יתקיים, התלבטתי מאוד האם לבטל את 

ההזמנה של המצות, אחרי הכל מדובר בכמות גדולה. 
"פתאום נזכרתי בסיפור שהיה עם אחד הגבירים שבא אל הרבי. אותו 
גביר אמר לרבי במהלך היחידות שהוא מעוניין לתת תרומה עבור 
משהו גדול וחשוב, והרבי אמר לו שיתרום עבור מבצע מצה, בהסבירו 
את גודל ויוקר חשיבות אכילת מצה שמורה. לאור הסיפור החלטתי 
שאמשיך עם מבצע מצה בכל הכוח, מתוך אמונה שאם הולכים בכוח 
של הרבי, בוודאי שיהיה סיוע ועזר בכל הפרטים הטכניים התלויים 

בדבר. 
מהסביבה  אנשים  לרתום  התחלתי  המצות,  עם  המשטח  "כשהגיע 
שיעזרו בחלוקה. מהר מאוד הוצפתי בטלפונים מכל כיוון והקריאה 
לעזרה התקבלה בברכה. גם אנשים שחיצוניותם לא מעידה על אורח 
הצלחנו  השם  ברוך  המצות.  את  ולחלק  לעזור  התגייסו  דתי,  חיים 
משטח  כל  אזל  ספורים  ימים  ותוך  הבית  עד  נערים  להמון  להגיע 

המצות". 

איש את רעהו יעזורו
אצל שלוחי חב"ד בקמפוס האתגר היה כפול: הרצון להגיע ולהביא 
מצות לכל סטודנט דרש מהם לשתף פעולה ולעזור אחד לשני. בימים 
כתיקונם חלוקת המצות נערכת בתוככי המכללות והאוניברסיטאות, 
אבל כעת, כשהכל נסגר מבעוד מועד, חלק גדול מהסטודנטים חזרו 

לבתיהם והתפזרו ברחבי הארץ.
השלוחים נרתמו לעזור איש לרעהו, כל שליח נעזר בחבריו השלוחים 
לכלל  חלוקה  התאפשרה  ובאמצעותם  הארץ  ברחבי  שפזורים 
מאקדמיית  זעירא  לירז  הרב  השליח  לעשות  הגדיל  הסטודנטים. 
בצלאל שבירושלים, שיצר טופס הרשמה מקוון לחבריו השלוחים, 
ירושלים.  ירשמו את כתובות הסטודנטים שלהם מרחבי העיר  שבו 
לאחר ההרשמה הוא יצא יחד עם הסטודנטים שלו וחילק מצות בכל 

רחבי העיר לכלל הסטודנטים.
כי הסתובב במאות רבות של כתובות של  ומסכם  לירז מספר  הרב 
סטודנטים וחילק למעלה מ-2500 שלשות של מצות, הן לסטודנטים 
מהסטודנטים  כשרבים  השלוחים,  חבריו  של  לסטודנטים  והן  שלו 

קיבלו ערכות על מנת להפיץ ולהעביר לחברים נוספים.

ואתם תלוקטו לאחד אחד
לעצמם  הציבו  הם  בעדם.  לעצור  לקורונה  נתנו  שלא  שלוחים  היו 
מטרה להגיע לכל סטודנט, והם התאמצו במידה המותרת ואף נדדו 
הרב בנצי כץ והרב נתן רודין, השלוחים  למרחקים ככל שהתאפשר. 
ממכללת אורט שבכרמיאל, החליטו שהם לא מוותרים, ובאמצעות 
וערכו  בעיר  סטודנט  לכל  הגיעו  הם  מדויק  ומיפוי  מחושב  תכנון 
משלוחים מיוחדים לסטודנטים שגרים מחוץ לעיר. הרב בנצי מספר 
על סטודנט אחד מנצרת עילית שהם הגיעו אליו באישון ליל והוא 
היה מופתע והמום. הוא אמר: "אתם פשוט משוגעים", ומאוד התרגש 
מעצם המחשבה והדאגה עליו ובעיקר על כך שהגיעו עד לפתח ביתו. 
השליחה במכללת עמק יזרעאל, הגב' בן עטר, נסעה ברכבה אל כל 
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בוגרי הבית חב"ד שלהם בעבר ובהווה ודאגה שכל אחד יקבל סט של 
מצה שמורה. היא מספרת לנו שישנם כאלו שזו היתה הפעם הראשונה 

בה אכלו מצות, בזכות החלוקה. 
אחת הסטודנטיות שסיימה את לימודיה בשנה שעברה במכללת עמק 
החג  לפני  כשבועיים  חזרה  רציף,  בקשר  עדיין  איתם  ועומדת  יזרעאל 
ממקסיקו לארץ בעקבות הקורונה, וכמו כל מי שהגיע מחו"ל היא נאלצה 
להיכנס לבידוד והתבודדה בדירה ששכרה בתל אביב. "כששמעתי שהיא 
רוצה  לה שאני  ואמרתי  איתה קשר  "יצרתי  בארץ", מספרת השליחה, 
להעביר לה מצות שמורות לחג ואני אגיע במיוחד מעפולה. היא שמחה 
ביותר והתרגשה מאוד. שמרנו על המרחק הנדרש. הנחתי לה את המצות 
ולא  מוזרה  הייתה  הסיטואציה  כל  כשהתרחקתי.  אותן  לקחה  והיא 
נתפסת, אך הקרבה וההערכה שחשתי ממנה באותם רגעים היו גדולים".

גם השליח הרב יאיר רוזנטל ממכללת ספיר שבשדרות נסע בכל רחבי 
וסטודנט על מנת שיקבל  ביתו של כל סטודנט  ונקש על דלת  הארץ, 
את המצות. את ההחלטה לצאת לדרך קיבל הרב יאיר בעצה אחת עם 
המשפיע שלו. לאור המנהג שלו לעלות בקודש בכל שנה ושנה, הוחלט 

שהשנה לנוכח הנסיבות העלייה תהיה בנסיעה לכל בית של סטודנט.
הוא שלח הודעה אישית לכל סטודנט, בה פירט בקצרה על משמעות 
הבית  עד  אליו  להגיע  ישמח  כתב שהוא  ובנוסף  אכילת מצה שמורה, 

וביקש שישלחו כתובות. והכתובות, מסתבר, לא הפסיקו לבוא. 
מתגוררים  זו  במכללה  הסטודנטים  מרבית  קלה.  החלטה  היתה  לא  זו 
מחוץ לעיר, כך שהנסיעות התארכו למשך שלושה שבועות שבהם ביקר 
הרב יאיר בלמעלה מ-30 יישובים וערים, מצפון עד דרום, וחילק למעלה 

מ-500 שלשות של מצות. 
הסטודנטים מאוד התרגשו שגם בזמן קורונה, כאשר אף אחד לא יוצא 
מהבית, הוא הגיע אליהם ונסע דרך ארוכה. היו רגעים של קושי במסע 
הארוך הזה. הרב יאיר מספר כי היה רגע שבו הוא חשב לעצמו שאולי 
הוא קצת הגזים עם היעד שלקח על עצמו, אחרי הכל להסתובב בכל 
ניקיונות הפסח, אינו עניין של מה בכך. אבל לבסוף,  הארץ בתוך כל 
הוא סבור שזה היה ממש משתלם. לדבריו, המסירות-נפש הגדולה היתה 
של רעייתו, שהסכימה להישאר לבדה בערב פסח, לזכותה הוא זוקף את 

הקידוש השם הגדול שנעשה. 
לנוכח המצב, הביקורים היו קצרים, אבל עדיין היה אפשר לראות את 
ההתרגשות של הסטודנטים ושל משפחותיהם. "היה סטודנט אחד מתל 
אביב שהגעתי לבקר אותו", משתף הרב יאיר, "הוא למד בעבר במכללה 
לו כמה פעמים הודעות על שיעורים  נותק. שלחתי  ומאז הקשר איתו 
והוא לא הגיב, פתאום כששלחתי הודעה על חלוקת המצה, הוא הגיב 
בהתלהבות. כשהגעתי אליו הביתה, הוא ירד יחד עם אבא שלו שהתברר 
כאיש עסקים חשוב, ובזהירות הנדרשת דיברנו יחד כמה דקות כשהם 

מאוד מתפעלים מהמסירות ומכך שהגעתי עד אליהם". 

זמן לחיזוק הקשר
מי  פז. בתור  והמצב פתחו בפניו הזדמנות  יאיר, החלוקה  לדברי הרב 
שפועל במכללה כבר שבע שנים רצופות, ההתנהלות היומיומית הרגילה 
לא תמיד אפשרה לו לשמור על קשר רציף עם הסטודנטים הבוגרים. 
כעת נפתח חלון הזדמנויות לחזק את הקשר עם כלל הבוגרים. אל כל 
עונים  כולם  לא  אבל  הודעות,  לעת  מעת  לשלוח  נוהג  הוא  הבוגרים 

ומגיבים. עתה ההיענות אצל כולם הייתה גדולה ונלהבת.
הרב  ממשיך  הרחוקים",  המקומות  בכל  החלוקה  את  שסיימתי  "אחרי 
המתגוררים  סטודנטים  של  מבוטל  לא  חלק  עוד  שיש  "הסתבר  יאיר, 
במעונות המכללה שנמצאים בקיבוצים הסמוכים. דווקא בגלל הקורונה 
הם לא חזרו לביתם אלא נשארו במעונות. הבעיה היתה שכבר לא כל כך 
נשארו לי סטים של מצות. מצאתי את עצמי בערב החג מביא להם מצות 

מתוך חבילת המצות של ה'חבורה' הפרטית של משפחתי.
"לאחר מכן התחילו להגיע הרבה פניות מאותם סטודנטים שבמעונות 
עם ביקוש להגדות. ארגנו להם כ-250 הגדות. בערב החג עצמו, תכננתי 
לתפוס תנומה קלה לאחר הימים העמוסים, על מנת להגיע לסדר במצב 
מאוזן. אלא שפתאום קיבלתי טלפון מאחד הסטודנטים שסיפר שהוא 
עושה את הסדר לראשונה לבד והוא חייב הדרכה. ויתרתי על השינה, 
להודות  אלי  התקשר  הוא  החג  אחרי  בפרוטרוט.  לו  והסברתי  ישבתי 
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ואמר שהיה מאוד מיוחד. 
"אני חושב שבפסח הזה היתה הזדמנות לסוג קשר מיוחד עם הסטודנטים, 

שלא היה קורה בשום סיטואציה אחרת.
"יש זוג סטודנטים יחסית מבוגרים, שהאישה מגיעה מבית מסורתי, אבל 
הבעל הוא קיבוצניק שורשי,  שלא ממש בעניינים. האישה היתה אצלנו 
בקורס שעשינו במכללה ומאז אני בקשר איתם. לקראת החג פניתי גם אליה 
ואמרתי שאביא להם מצות. לפועל, כשבאתי אל הקיבוץ, השער כמובן היה 
נעול כחלק מנהלי הקורונה, הבעל עמד וחיכה בשער כדי לקחת ממני את 

המצות. שוחחנו מעט, ערכנו מכירת חמץ והמשכתי הלאה.
והיא  מאשתו,  טלפון  פתאום  קיבלתי  הקיבוץ,  משערי  שיצאתי  "אחרי 
מבקשת אם אפשר שאביא להם עוד 25 שלשות של מצות על מנת שבעלה 
רגע,  תוך  הרבי:  של  הכוח  את  כאן  רואים  הקיבוץ.  לאנשי  אותן  יחלק 

קיבוצניק שורשי הופך להיות שליח".  

מצה של אמונה
הרב אהרן ליף,  לשער.  ניתן  לא  מצה שמורה  חלוקת  של  את ההשפעות 
שליח בטכניון בחיפה, משתף אותנו באפיזודה מיוחדת: "אצלנו בטכניון 
נפגשתי איתה כבר  יו"ר חדשה לאגודת הסטודנטים.  התמנתה לאחרונה 
לפני חודשיים, הצגתי את עצמי וסיפרתי לה על הפעילות. היא אמרה לי 
שהיא יודעת מי אנחנו, והוסיפה שהיא אישית מאוד אוהבת את הפעילות 
שלנו. היא סיפרה שבשנה שעברה הבאנו לה מצה שמורה וזה מאוד ריגש 

אותה.
"אני כמובן שמחתי מאוד לשמוע על כך, שמחתי שאנחנו מתחילים קשר 
ברגל ימין. אבל באותו רגע לא ידעתי עד כמה אותה מצה שהיא קיבלה 
מאתנו, תעזור ותשפיע בעתיד. כשהתחיל להתפרץ וירוס הקורונה בארץ, 
הטכניון סגר את שעריו. אני שכבר החלטתי השנה להוסיף ולהזמין יותר 
מצות והזמנתי כאלף סטים, לא ידעתי מה לעשות, החלטתי להתייעץ עם 

היו"ר. 
סטודנטים  שיש  כיוון  ההזמנה,  את  לבטל  טעם  שאין  לי  אמרה  "היא 
יהיה  ואפשר  הסגירה,  לאחר  כעת  גם  בו  ונמצאים  בטכניון  שמתגוררים 
לחלק להם. הסיוע שלה לא הסתכם בכך. מסתבר שבימי הקורונה הוחמרו 
ומיוחד  חריג  אישור  צריך  והיה  המגורים,  למתחם  הכניסה  נהלי  מאוד 
על מנת שנוכל להיכנס. בזכות המאמצים שלה קיבלתי את האישור. וכך 
עם מסכה וכפפות ותוך שמירה על כל כללי הזהירות, הצלחתי להיכנס 

למתחם המגורים ולחלק את המצות לכלל הסטודנטים.
"במהלך החלוקה הגיעו אלינו אנשים שכלל לא העליתי על דעתי שהם 
בא  מהטכניון,  ניכר  במרחק  המתגורר  בטכניון,  מהמרצים  אחד  בעניין. 

במיוחד מהבית על מנת לקבל סט של מצות שמורות". 
מסתבר שהעולם אולי עצר מלכת, אבל השלוחים המשיכו לפעול ביתר 

שאת וביתר עוז.

בחדשות 13 של 
ליל בדיקת חמץ, 
הופיע הרב דותן 

קורתי שליח 
במכללה למנהל 

והסביר את 
מצוות אכילת 

מצה בליל הסדר
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מכורח הבידוד והמוגבלות של הימים 

הללו – נולדו מחדש אפיקים של 

השפעה פרטנית, אינדיבידואלית, 

אישית ונשמתית שבימים כתיקונם 

עלולות להידחק לקרן זווית לטובת 

פעולות המוניות • כך גם מצאו עצמם, 

לדוגמא, מאות בני נוער, כשהם 

מקבלים שיחת טלפון אישית מהשליח 

שלהם בערב שביעי של פסח ובה 

ביאר להם את מהות סעודת משיח 

וקרא להם לקיים אותה • ביקשנו 

משניים מהשלוחים, בחב"ד בקמפוס 

ובחב"ד לנוער, להטיל זרקור לעבר 

פעילות זו, בטורים אישיים

אחד 
על 
אחד

הזמנה אישית לסעודת משיח
הרב מענדי מלכא, חב"ד לנוער חולון

מיוחד:  במבצע  לנוער  בחב"ד  יצאו  פסח,  של  שביעי  חג  לפני  ביממה 
לטלפן אישית לנערים ולדבר איתם על סעודת משיח. הדגש היה ברור: 
לא לכתוב להם, לא להשאיר מסר כללי בקבוצות או מסר מוקלט לכל 

אחד, אלא לקיים שיחת טלפון אישית עם כל אחד מהנערים.
אודה ולא אבוש: מלכתחילה היה לי קשה לגשת למשימה הזו. במרוצת 
לדבר  התרגלתי  לנוער,  שליח  להיות  זוכה  אני  שבהם  החודשים  כל 
בתיכונים בפני מאות נערים, להלהיב עשרות תלמידים בכיתות גדושות, 
לרתק צעירים בשיעורים יומיומיים. ופתאום עליי לחשב מסלול מחדש 

ולהתקשר לנער ועוד נער ולדבר עם כל אחד מהם על סעודת משיח.
כמו לא היה די בכך, המושג של סעודת משיח היה בעיניי אחר לחלוטין. 
רגיל הייתי לשרך את רגליי על פני שעות, לפקוד יהודים בבתי הכנסת שלהם, לדבר עמם על 
האמונה בביאת המשיח ולהפיח בהם רוח של אמונה. וכעת כל המתכונת משתנה לבלי הכר.

השעות נקפו, ומכל עבר אני מקבל דרישות שלום מחבריי השלוחים שאכן נטלו על עצמם 
את המשימה ברצינות והם עושים בה חיל. זה היה השלב שבו אמרתי לעצמי: למה ניגרע. 

לפני שחייגתי  וניגשתי למשימה.  בחדר  עצמי  את  נעלתי  הכל,  עצרתי  החג,  לפני  שעתיים 
למספר הראשון אמרתי לעצמי: זה מה שהרבי רוצה השנה. כך אמורה להיות הפעילות שלי 
בתוך  גם  כן,  כי  הנה  סעודת משיח.  יהודים  השנה  יחגגו  כך  סעודת משיח תש"פ.  לקראת 
אווירת הקורונה, אפשר לקחת את הלימון החמוץ ולהפוך אותו ללימונדה, בדרך מיוחדת 

שבשנה רגילה לא הייתי חולם לחשוב עליה.
התקשרתי לנער הראשון, התחלנו לדבר ומרגע לרגע התרגשותי גברה. באחת הרגשתי כאילו 
שאנחנו כבר בעיצומה של סעודת משיח. השיחה הסתיימה בהחלטה מעשית וברורה: לאכול 
מצה, לשתות ארבע כוסות ולחזק את האמונה באמצעות חזרה על הדברים שזה עתה דיברנו 
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טופח על מנת להטפיח
הרב אורן בן עמר, חב"ד בקמפוס טכניון חיפה

הנודע  השליח  על  מפורסם  סיפור  יש 
מבקר  שהיה  בוימגרטן,  בערל  ר'  לארגנטינה, 
בשליחות הרבי במוסדות חב"ד ברחבי העולם. 
החדשים  בבניינים  בלונדון  ביקור  אחרי  פעם 
דעתו  חלשה  ליובאוויטש'  'בית  מוסדות  של 
שהוא לא זכה בארגנטינה לבנות לרבי בניינים 

גדולים ומפוארים שכאלה. 
בתגובה הרבי ענה לו שבימים האחרונים קיבל 
ב-770  בישיבה  התלמידים  רשימת  של  דו"ח 
ובהם כמה תלמידים שהתקרבו ליהדות בארגנטינה והפכו לתמימים 
של ממש. הנשמות האלה, אמר לו הרבי, יקרות לי לא פחות מבניינים 
שווה  האמיתי  למקומה  שמגיעה  נשמה  כלומר,  ומפוארים.  גדולים 

לרבי כמו בניין שלם.
כמקורב, זכיתי לקבל בעצמי השפעה פנימית של לימוד תורה בכלל 
ותורת החסידות בפרט, בישיבת 'תומכי תמימים' במגדל העמק אצל 
הרב עקיבא גולדשמיד. זה מה שעזר לי להפוך מאוהד חב"ד לחסיד 
יודע להעריך את חשיבות ההשפעה של לימוד  אני  של הרבי. לכן 

החסידות על נפש האדם, כמי שחווה זאת על בשרו ונשמתו.
כואבת מאוד אך מצד שני קיבלנו בה הזדמנות  הנוכחית  התקופה 
לרבי,  נשמות  ולקשר  פנימית  השפעה  להשפיע  במינה  מיוחדת 
ולזכות לשים אותן במקומן האמיתי ביהדות ובחסידות ולחיות חיים 

אמיתיים כיהודים וכחסידים.
בתקופה זו, סטודנטים רבים נמצאים יותר בבית, וכל היסחי הדעת 
של החיים )עבודה, אקדמיה, בילויים( עומדים מעט מלכת. זה יוצר 
שעמום לאדם וגם ובעיקר יש לו זמן לחשוב ולחפש משמעות ותוכן 

אמיתי לחיים. 
שיכולנו  יותר ממה  הרבה  יהודי  כל  ולקדם  לזכות  יכולים  אנו  לכן 
לדמיין בתקופה רגילה, פשוט כי עכשיו הוא 'כלי' יותר ורוצה יותר.

בתודה לה' נפתחו פה בבית חב"ד לסטודנטים בטכניון כמה דרכים 
לאותה  וכמה(  כמה  פי  שאפשר  )כמובן  מצליחות  שב"ה  טובות 

השפעה פנימית של תורה שהנשמה של יהודי כל כך צמאה לה:
חברותות ושיעורים בזום - זה דבר נפלא שקל מאד ליזום וזה מעניק 
גם מפגש וידאו וגם לימוד. זו תוכנה מאד נוחה ואיכותית וכולם היום 

משתמשים בה.
ולהתחיל  הסלולרי  בטלפון  הקשר  אנשי  רשימת  על  לעבור  אפשר 
נעימה  בצורה  שיעור  איתם  וליזום  פוטנציאליים  שמות  להוציא 
סטודנטים  של  החזק  מהרצון  שהופתעתי  לומר  חייב  אני  וקלילה. 

לשיעור או חברותא בנגלה או חסידות.
גם שיעורים קיימים שלנו יכולים להמשיך להתקיים בזום ועוד לצרף 
אליהם עוד יהודים, וכך גם עוד אופציות מגוונות שאפשר לחשוב 

עליהן.

וזו שליחות בפני  וילדים להשקיע בהם  יש משפחה  לנו  גם  כמובן, 
על  יבוא  לא  ושזה  לפעילות,  הנוח  הזמן  את  למצוא  צריך  עצמה. 
חשבונם. לדוגמא, בבוקר לפני שכולם קמים )עשיתי חברותות עם 
כשנחים,  בצהריים  או  ותניא(,  קפה  עם  בבוקר,  ב-6:30  סטודנטים 
למלא  ממש  אפשר  בערבים  יותר.  אפשרי  כבר  כשהדבר  בערב  או 
את השבוע בשיעורים וחברותות )כל אחד כפי יכולתו( והשמיים הם 

הגבול.
בנוסף אפשר לערוך התוועדות בזום. כל אחד אומר לחיים במקומו 
עם החלטות טובות בסוף, זהו דבר נעים ונחמד שאנשים נהנים ממנו 

מאוד ומוכנים עכשיו להחלטות טובות ומשמעותיות יותר.
גדול  מידה  בקנה  בחסידות  עכשיו  להתמלא  יכולה  פשוט  הארץ 

הרבה יותר.
הקלטה  שולחים  אנחנו  שישי  יום  בכל  לשבת:  תורה  דבר  הקלטת 
)כ-60  ומקורבים  לסטודנטים  דקות  חמש  עד  שלוש  של  באורך 
אנשים(, שמתחילה עם סיפור חסידי וממשיכה עם רעיון משיחה של 

הרבי ומתורת החסידות. 
בעקבות התקופה המיוחדת הבנו שאפשר וחובה להגדיל את התפוצה 
פי כמה וכמה, מכיוון שאנשים גם במעגלים יותר רחוקים ירצו לקבל 
כזו הקלטה עכשיו. ערכנו רשימת תפוצה של כ-300 אנשים ושלחנו 
שולחים  אנו  רבים  אנשים  של  בקשות  שבעקבות  הודעה  )בצירוף 
לכל אנשי הקשר הקלטה על פרשת השבוע עם מסר יפה לחיים ומי 
שלא מעוניין יכול לבקש להסירו מהרשימה; רק שני אנשים ביקשו 

להסיר(.
מאז, בכל יום שישי אנחנו מקבלים תגובות לא שגרתיות על היוזמה 
ועל האור שהיא מכניסה לאנשים לחיים, הצלת נפשות ממש. לשם 
המחשת העניין: יהודי שאינו שומר מצוות כלל לעת עתה, הגיב לי 
לאחר שמיעת ההקלטה: "אתה מכניס אור לחדרים החשוכים בליבי 

ובלב רבים אחרים. בבקשה תמשיך, המאמצים שלך משתלמים".
שיחות טלפון למקורבים: התקופה הזו יצרה חוסר מעש גדול אצל 
אנשים, וכמובן מצב הרוח ירוד הרבה פעמים. יום אחד, כשדיברתי 
מחסידות  יפה  נקודה  איזו  לך  "יש  אותי:  שאל  הוא  סטודנט,  עם 
להכניס לי קצת אור ולרומם את היום?". ואז נפל לי הרעיון: לעבור 
על רשימת אנשי הקשר ולהתקשר לאנשים השייכים אלינו ולשאול 
ובד  בשלומם  להתעניין  ואכפתיות,  ישראל  אהבת  נשמע מתוך  מה 
בבד לשלב ווארט מהרבי על הפרשה או בכלל ווארטים מחסידות 
שאנו מחוברים אליהם, ולומר בטבעיות במהלך השיחה: "יש לי איזו 
נקודה יפה שתפסה אותי שאני רוצה לשתף אותך". זה משהו שתמיד 
אפשר לעשות, אבל עכשיו האדם כלי לזה ומעריך את זה הרבה יותר.

אלו דברים שלנו יצא לעשות פה ברוך ה', ואני מקווה שזה יהיה לעזר 
ונזכה לעשות את רצון הרבי במלוא העוצמה ולכבוש את העולם עם 

תורה.
קיץ בריא ושמח, משיח נאו!

אודותם.
אורות  של  שרשרת  וכמו  נער.  ועוד  נער  עוד  שיחה.  גררה  שיחה 
נדלקה. אתה מדבר עם כל אחד, מצית בו את האור האלוקי, מלהיט 
בו את להב האמונה. ועוד נשמה ועוד נשמה מתחברת לדבר שכל כך 

חשוב לרבי.
עד כאן דיברתי על ההרגשה שלי. כמים הפנים לפנים: התגובה של 
הנערים מעצם שיחת הטלפון שקיבלו הייתה מדהימה ומרגשת. הם 
כל כך התפעלו מכך שבעיצומו של חול המועד, בתנאים הנוכחיים, 
הרב מתקשר עליהם ופותח עמם בשיחה, שהם כה זקוקים לה, כמים 

קרים על נפש עייפה.
ההיענות שלהם הייתה ספונטנית ונרגשת. לא מעטים מהם אמרו כי 
לא זו בלבד שיערכו סעודת משיח אלא גם ישתפו את הוריהם ושאר 

בני המשפחה. 
מה אומר: מעולם לא נכנסתי כך לשביעי של פסח. ידעתי היטב שאני 
בבידוד כמו כל המוני בית ישראל ואת החג אערוך בחוג המשפחה 
הגרעינית והקרובה, ומכל מקום זכיתי לקיים את רצון הרבי להביא 

עוד יהודים לסעודת משיח באופן המקורי ביותר והאישי ביותר.
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לוחמי 
החירות
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השלוחים של חב"ד לנוער וחב"ד בקמפוס רתמו מאות בני נוער 
וסטודנטים למבצע חסר תקדים: שינוע כל צרכי ליל הסדר ליותר 
• המבצע, שהוכתר  ובודדים בכל רחבי הארץ  מ-4000 משפחות 
אלו שעד  כולל  מספור,  רבים  אליו  סחף  החירות',  'לוחמי  בשם 
כה לא נטלו חלק בפעילות ואפילו היו עוינים לה • יותר משהעגל 
בו  לנוטלים  רבות  תרם  המבצע  להניק:  הפרה  רוצה  לינוק  רוצה 

חלק לא פחות מאלו שקיבלו מהם עידוד ותמיכה
ישראל שוחט

ום אחד זה יקרה. וירוס הקורונה ייעלם כלעומת שבא, י
הפחדים והחששות לאט לאט ישתקעו והשגרה תעלה 
ותצוף בחזרה. הכל יחזור על מקומו בשלום. עם הזמן 
אותם  כל  אבל  בהיסטוריה,  לשיעור  תהפוך  הקורונה 
המעשים הטובים שנעשו בימי הקורונה, יישארו נטועים 
עמוק בליבותיהם של מאות ואלפי אנשים, הנותנים והמקבלים.  
אם יש דבר טוב אחד, עליו ניתן להצביע בימים אלו, הם מעשי 
ספק,  כל  מעל  מוכיחים  האחרונים  השבועות  הרבים.  החסד 
רק  לא  האחרונים  בימים  לזה".  זה  ערבים  ישראל  "כל  שאכן 
שמעשי החסד התרבו לאין שיעור, אלא גם עושי החסד. אם 
בכל השנה ישנם ארגונים קבועים שאמונים על תורת החסד, 

כעת כל אדם שני נרתם מיוזמתו לעזור ולסייע.
הקורונה גם ריככה והסירה כיסי התנגדות רבים. אם בימים 
הציבור  של  מסוים  לחלק  רתיעה  הייתה  כתיקונם, 
הווירוס  בא  דת,  של  סממן  בהם  שיש  מדברים 
הכניס  אנשים,  בפני  מראה  הציב  וכמו 
מנגדים,  אין  כזו  בשעה  לפרופורציות. 

כולנו אחים.
יצאו  הפסח,  חג  לפני  ספורים  ימים 
בקמפוס  וחב"ד  לנוער  חב"ד  שלוחי 
'לוחמי  ואדיר:  שאפתני  במיזם 
החירות'. הם החליטו לגייס את הנערים 
בקשר,  עימם  שהם  והסטודנטים 
שיעניק  אדיר  חלוקה  מיזם  לטובת 
הצריכים  לאנשים  חמות  מנות 

לכך, לקראת חג הפסח.
החופש  את  לנצל  היה  הרעיון 
קשרי  ואת  הסטודנטים  של 
חלוקה  לטובת  הנערים 
ארצית אחת גדולה. באמצעות 
התבקשו  החברתית  הרשת 
לדווח  והנערים,  הסטודנטים 
שהם  משפחות  על  ולרשום 
וסיוע  לעזרה  שזקוקות  מכירים 
גם  התבקשו  כשהסטודנטים 

לבוא ולהתנדב ולסייע בחלוקה.

"כל דצריך ייתי 
ויפסח"

חילקו  מנות  מ-4,000  למעלה 
שלוחי חב"ד בקמפוס ובנוער בתוך 
מבצע  כזה  צולחים  איך  יומיים. 

שליח  חנונו,  שמוליק  הרב  את  שאלנו  ספורים?  ימים  בתוך 
חב"ד בקמפוס במכללת HIT שבחולון, שהיה אחד המארגנים 

הראשיים שפיקדו על כל המערך הלוגיסטי המורכב.
"ראשית כל, אני מוכרח לומר שהמבצע הזה לא היה מצליח, 
המטרה  והסטודנטים.  הנערים  של  הגדול  ההיענות  אלמלא 
קצר.  זמן  פרק  בתוך  אנשים  שיותר  לכמה  להגיע  הייתה 
אליו,  על המעגל הקרוב  לנו  דיווח  ונער  ברגע שכל סטודנט 
הצלחנו להגיע למאות ואלפי אנשים. ההירתמות של הנערים 
והסטודנטים הייתה מרשימה. אלפי פניות נרשמו תוך זמן קצר 

ועשרות סטודנטים נענו לקריאה שלנו לבוא ולהתנדב.
הפעולה  שיתוף  בזכות  גם  נעשתה  הגדולה,  הפניות  "כמות 
שנוצר בין השלוחים לבין אגודות הסטודנטים, האגודות פרסמו 
גם על מוקד ההרשמה בכל הפלטפורמות שעומדות לרשותם, 

כך שהמיזם זכה לחשיפה גדולה ורחבה". 
"דבר נוסף שהיה כאן", מפרט הרב חנונו, "כל אותם הסטודנטים 
הם  גם  יכלו  הביתה,  לחזור  ולא  במעונות  להישאר  שנאלצו 

להירשם ולקבל מנות עבור ליל הסדר".
את מנות האוכל הגדושות והמלאות כל טוב עבור ליל הסדר, 
קיבלו השלוחים מידי ארגון כולל חב"ד, והמנות סובסדו בידי 
וחב"ד בקמפוס. כל שליח קיבל משלוח  לנוער  הנהלת חב"ד 
מיוחד של מנות האוכל ובעזרת מאות הסטודנטים שהתנדבו, 

בוצעה מלאכת האריזה.
הסתפקה  לא  הכביר,  המיזם  מאחורי  שעמדה  ההנהלה 
ותוכן  משמעות  והוסיפה  יצקה  אלא  בלבד,  האוכל  בחלוקת 
לכל המאורע. למנות צורפו הגדות מאירות עיניים שהודפסו 
עם  הסדר  ליל  קערת  ובה  ערכה  עם  יחד  מיוחדת,  בהדפסה 
פירוט  ובהם  הסבר  דפי  נלוו  כולה  החבילה  כשאל  הסימנים, 
בצורה מסודרת  חולק  הכל  לערוך את הסדר.  כיצד  מדוקדק 
ושקטה. כל סועד קיבל חמגשית ארוזה לתפארת יחד עם שאר 

המצרכים והדברים הדרושים לסדר.

מבצע ליל הסדר הגדול ביותר
חוזר  הזה,  הנפלא  למיזם  בקשר  איתו  מי שדיברנו  כל  כמעט 
ומדגיש בפנינו שהתרחש כאן משהו שהוא מעבר לחלוקת אוכל 
לבין  השלוחים  בין  נפלאה  הרמוניה  יצר  הזה  המיזם  גרידא. 
למקשה  הפכו  כולם  פתאום  להתנדב.  שהצטרפו  הסטודנטים 
אחת גדולה, כולם חוסים תחת קורת הגג של מפעל השליחות.

יותר משעזרה החלוקה לכל אלו שנזקקו לה היא רוממה את 
נפש המתנדבים. כל ביקור בבית של אדם שנזקק לסיוע, הביא 
עמו בדרך כלל מילות תודה וברכה שנאמרו מקרב לב המקבל, 
ופתחו והרחיבו את לב הנותן. כל סטודנט יצא אחרי כזו חלוקה 

בתחושה מחוזקת ומרוממת, הניצוץ היהודי שבו הלך וגדל.
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הרב שניאור גרוזמן, השליח בקמפוס במכללות באר 
שבע, משתף אותנו בתחושות שלו בעקבות המבצע: 
"כשהיה מי ששאל מה עושים עם הסטודנטים כעת 
את  צפה  לא  כנראה  הוא  סגורים,  כשהקמפוסים 

'מבצע פסח - קורונה' הגדול שהיה לנו.
רגילים  אנחנו  צפינו.  לא  אנחנו  שגם  היא  "האמת 
לסטודנטים  שמורות  מצות  מאות  שנה  מדי  לחלק 
ולסגל וגם השנה נערכנו לזה בהידור. אבל הקורונה 
סידרה לנו אתגר שונה לגמרי וגם הזדמנות גדולה. 
סטודנטים  מעולם.  קרה  שלא  דבר  קרה  לראשונה 
צעירים ייאלצו לעשות את ליל הסדר לבד. בעצמם. 

חלקם עם כמה שותפים לדירה וחלקם ממש לבד. 
למצה  רק  לדאוג  צריכים  לא  אנחנו  "הבנו שהפעם 
סדר  מקערת  החל  הסדר.  צרכי  לכל  אלא  שמורה, 
מלאה, ממשיך ביין, במצות, בהגדות, במדריך סדר 
ועד לחד פעמי מהודר וגביע יפה לקידוש. וכמובן, 

המנות. מנות מכל טוב, דגים, בשר, סלטים.
ליל הסדר'  'יריד  "פרסמנו לסטודנטים שיש אצלנו 
מנת  על  צריכים  שהם  מה  לכל  להם  נדאג  ואנחנו 
כמובן  לבית.  עד  להם  ונשלח  הסדר  את  שיערכו 
במי  אז  סטודנט,  לכל  להגיע  נוכל  לא  שבעצמנו 

ניעזר? בסטודנטים עצמם!
חילקנו  ימים  שלושה  תוך  מדהים.  מבצע  היה  "זה 
מאות מצות שמורות, לכתובות שונות ברחבי העיר, 
בית  לכל  לחלוקה  הגענו  סדר.  קערות  יין,  הגדות, 

בהיקף שלא הגענו בעבר, בזכות גיוס הסטודנטים.
לקבלת  שנרשמו  אלו  עבור  הקונטיינר  הגיע  "ואז 
'ליל סדר מלא' כולל הכל, המנות העשירות, כלים 
היה  וזה  ויין.  מצות  וכמובן  סדר  קערת  מהודרים, 

מחזה שמעולם לא ראינו.
"החל משעות הבוקר הגיעו אלינו עשרות סטודנטים 
מתנדבים, חלקם שלא הגיעו מעולם לפעילות שלנו 
ואף נרתעו מכך, ופשוט עבדו במשך כל היום כולו! 
לקבל את 200 המנות והערכות, לחלק אותן למנות 
אישיות לכל סטודנט ומשפחה כפי שהזמינו מראש, 
בכל  לחלוקה  לצאת  הערב  ולקראת  לסדר  למיין, 

רחבי העיר.
"זה היה מחזה מרגש לראות סטודנטים שבדרך כלל 
אורזים  לליל הסדר,  נרתעים מלקבל מצה שמורה 
למאות  שלם'  סדר  ו'ליל  שמורות  מצות  בעצמם 

סטודנטים כמותם.
הסדר'  ליל  ו'מבצע  מצה'  ה'מבצע  שזה  ספק  "אין 
בהיקף הגדול ביותר שעשינו מאז שיצאנו לשליחות 
שהפעם  היה  הגדול  היתרון  שנים.  שש  לפני 
הסטודנטים היו שותפים לכך באופן מלא והרגישו 

בעצמם 'שלוחים' כמונו".

"וקרב פזורינו"
המיזם הכביר הזה, קירב לא רק את הקרובים אלא 
עצמם  את  מציבים  יום  שביום  אלה  אותם  את  אף 
קליין,  אליעזר  הרב  מנגד.  אף  ולעיתים  מרחוק 
השליח בקמפוס הנמל שבחיפה, מגלה לנו כי בזכות 
הגיע  לא  פעם  שאף  לקהלים  הגיע  הוא  המבצע 

אליהם.
תא 'השומר הצעיר' שבקמפוס, ערך את ליל הסדר 
סוג  שם  להם  יש  הזה.  הפרויקט  בזכות  כהלכתו 
של קיבוץ עירוני והם קיבלו ממנו את כל הערכה 

לעריכת ליל הסדר.

נתינה ללא הפסקה
בנוסף לכל מערך חלוקת המנות שהתחדש בפסח האחרון, גם השנה, כמו בכל 
שנה, קיבלו הסטודנטים הנזקקים כרטיסי מזון שהוטענו בסכום נכבד. איתם יכלו 

הסטודנטים לרכוש ברשתות המזון מצרכים עבור החג.
מיזם חלוקת הכרטיסים נעשה בשיתוף פעולה מלא יחד עם אגודת הסטודנטים 
והדיקן שבכל קמפוס. האגודות והדיקן מעבירים לשליח את רשימות הסטודנטים 

שזכאים להקלות בעקבות מעמד סוציו אקונומי נמוך, ולהם ניתנים הכרטיסים.
במספר מכללות, כרטיסי המזון מחולקים גם לצוות התחזוקה של הקמפוס. השנה 
לנוכח המצב, נוצר ביקוש גדול לקבלת הכרטיסים, הרבה סטודנטים ביקשו מעט 

עזרה ותמיכה עבורם ועבור בני משפחותיהם.
עלות המיזם עומדת על סכום שלמעלה ממאה אלף ש"ח. מימון המיזם הוא על 

ידי השליח שבכל קמפוס וארגון חב"ד בקמפוס. 
לאור הצלחת המיזם, ביקשו כמה אגודות 

קמפוסים,  מכמה  סטודנטים 
העלויות  במימון  להשתתף 
כמות  את  ולהכפיל  ולהגדיל 

הכרטיסים.
בקמפוס  חב"ד  שלוחי 
חמות  תגובות  על  מספרים 
מאת  שקיבלו  ומרגשות 
משבר  לנוכח  הסטודנטים. 
הקורונה, חלוקת כרטיסי המזון 
גדולה  להערכה  זכתה  שגדלה 

ומחודשת.
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הוא מספר על סטודנט מבית חרדי שעזב את הדרך. השנה, לאחר 
שמונה שנים, הוא ערך ליל סדר כהלכתו בזכות שראה פרסום של 
עוזרת לסטודנטים  כך שחב"ד בקמפוס  חבר ברשת החברתית על 
לערוך ליל הסדר. לדבריו, יש סטודנטים מכל רחבי הארץ שבפעם 
הראשונה בחייהם עשו ליל סדר כהלכתו בזכות המבצע הענק הזה. 
אדיר  כה  מבצע  ראה  לא  בקמפוס  חב"ד  סבור שארגון  אליעזר  ר' 

במשך כל שנותיו. 
לנו  מספר  חולון,  בעיר  לנוער  חב"ד  שליח  מלכא,  מנדי  הרב  גם 
נרגשות, כיצד בזכות המיזם הוא הצליח לגעת בלבבות שקודם לכך 
התייחסו בקרירות מסוימת לכל הפעילות. "באחד מהתיכונים בהם 
אני פועל", מספר הרב מלכא, "המנהל התנגד בהתחלה מאוד לכל 
הפעילות שלי. הוא לא ממש היה מעוניין, בלשון המעטה, שאפעל 

בבית הספר ואמסור שם שיעורים. דברי קדושה לא היו נר לרגליו. 
הפעם, כשבאתי אליו עם ההצעה לחלק מנות עבור משפחות נערים 
שזקוקות לסיוע, הוא התהפך מן הקצה אל הקצה, הוא נרתם וסייע 

לכל אורך החלוקה ובמהלכה אף התיידדנו".
כשהיא  מוקדים,  בכמה  החלוקה  את  ביצעה  בחולון  לנוער  חב"ד 
החלוקה  בעיר.  הגדולים  הספר  ובתי  מהתיכונים  בשלושה  נעזרת 
ובעזרת  והתיכונים,  הספר  בתי  צוות  של  וסיוע  בעזרה  התבצעה 

היועצים והרכזים גובשו רשימות של משפחות נזקקות.
"אחרי שהרשימה גובשה", ממשיך ר' מענדי לספר, "הזמנתי הרבה 

מנות ולא ידעתי איך אצליח לחלק אותן, אבל ביום החלוקה הגיעו 
למעלה מ-40 אנשי צוות מבתי הספר, למרות הקורונה. כולם הגיעו 
כולם  הכל.  את  לחלק  סיימנו  שעות  שלוש  ותוך  ברכבים  חמושים 

התגייסו. מדובר על אנשים שאין להם קשר ניכר ליהדות. 
"תוך כדי שאנחנו עובדים בבית הספר, עוברים על שמות התלמידים 
אישה  הגיעה  לפי משפחות,  ומתחילים לשנע את המנות  הזקוקים 
מבוגרת למתחם ושאלה האם יש מנה בשבילה. האמת היא שהכל 
היה ספור, לכל מנה הייתה כתובת. אבל תוך רגע צוות בית הספר 
והלך לקנות עבור אותה  נכבד של כסף  גייס סכום  שנכח במקום, 

אשה מנה עשירה שתהיה לה לחג". 

"המקרר שלו היה ריק. אבל 
ראיתי גם שעומד מולי אדם 
שבור ודואג. התברר שאבא 
שלו חלה בקורונה והוא חושש 
מאוד. הוא ממש בכה כשהוא 
ראה אותי. דיברנו יחד במרחק 
שני מטר, עודדתי איתו וניסיתי 
לרומם את רוחו"
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חיפוש הבן 
החמישי

שבירושלים  נחלאות  משכונת 
למדנו שהיו מקומות בארץ בהם 

נפתח  החירות'  'לוחמי  מבצע 
השליח  הפסח.  לחג  קודם  רב  זמן 

לירז  הרב  בעיר,  בצלאל  באקדמיית 
לנו שכבר לפני החג הם  זעירא, סיפר 

שבת.  סעודות  עבור  מנות  לחלק  החלו 
השליח  בבית  נערכת  רגילה  בשבת  אם 

סעודת שבת המונית, כעת, כשכל סטודנט 
השבת  שסעודת  דאגו  הם  בדירתו  ספון 
מהודרת  מנה  לחלק  התחילו  הם  תימשך. 
וברכון.  יין  בקבוק  בצירוף  שבת,  לכבוד 
סטודנטים  עבור  בעיקרה  נעשתה  החלוקה 
שנאלץ  מהם  מי  או  מחייתם,  מקור  שנפגע 
הכלל  מן  יוצא  ללא  כולם  בבידוד,  להיות 

קיבלו עזרה וסיוע.
לירז,  ר'  לנו  אומר  הגדולה",  השעה  "אבל 
אז מבצע  הפסח.  חג  בימים שקודם  "הייתה 
הביקוש  רציני.  תוקף  משנה  קיבל  החלוקה 
של  ההיענות  וגם  הפסקה  וללא  עצום  היה 
הגדול  הזמן  חלל  רבה.  הייתה  הסטודנטים 
הביא  הסטודנט,  של  יומו  בסדר  שנוצר 
אותו לחפש אחר עיסוק כלשהו. סטודנטים 
ולסייע.  לעזור  אפשר  איך  שאלו  רבים 
מיוזמתם  ופנו  ראש  הגדילו  גם  הסטודנטים 
לחברות גדולות שחדרי האוכל שלהם נסגרו 
ולשירותי קייטרינג, ואספו מהם אוכל וייעדו 

בכוחות  לחלוקה.  אותו 
קלה  הכוונה  עם  עצמם, 
את  מצאו  הם  מאתנו, 
לתת  שיכולים  האנשים 

ואת מי שזקוק לקבל". 
חמ"ל  מעין  פתחו  בנחלאות 
לירז  ר'  היה  שם  החברתית,  ברשת 
חדשה  פנייה  נתון  רגע  בכל  מעלה 
בודדות  שניות  ותוך  שהתקבלה 
אחריות  את  שלקח  סטודנט  היה 
של  הרצון  פנייה.  באותה  הטיפול 
לכל  מהם  בקע  לתת,  הסטודנטים 
בריצה  מי  בדרכו.  אחד  כל  עבר, 
עבור  תרופה  לרכוש  מרקחת  לבית 
זקנה ומי בחלוקת מנה למשפחה. גם 
סטודנטים שהיו בבידוד מצאו דרך 
הפרטי  הרכב  את  ותרמו  להתנדב 

לטובת מערך השינוע וההפצה. 
לירז  ר'  הפסח  חג  סיום  לקראת 
מספר לנו כי החלוקה עדיין נמשכת. 
מנות  כ-300  מחולקות  יום  בכל 
מבושלות לקשישים ואנשים בבידוד 
וברבעי  במעונות  סטודנטים  או 
העיר הסגורים. עם הזמן נוצר מצב 
פנה  העיר'  'לב  הקהילתי  שהמנהל 
להם  שישיג  בבקשה  לירז  ר'  אל 
מנות, באמצעות מערך הסטודנטים 

שהקים.
יוזמה מעניינת נוספת צצה בשכונת 
של  מבוטלת  לא  קבוצה  רחביה. 
לבית  לחזור  יכלו  שלא  סטודנטים 
ואמרו,  לירז  ר'  אל  פנו  הוריהם, 

"סטודנטים נכנסים 
ויוצאים בזה אחר 

זה עם חבילות 
עבור מבודדים, 

סטודנטים שנתקעו, 
קשישים מבודדים 
ומשפחות במצוקה. 

בין לבין מגיעים 
אנשים שפנו שלא 

באמצעות הרשימות 
שהוכנו מראש, כאלה 
שבאו עצמאית דרך 

הסטודנטים"
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שכיוון שהם עושים לראשונה ליל הסדר הם זקוקים לעזרה. "אוכל 
יש לנו בשפע" הם אמרו "אבל אין לנו מושג איך עורכים את הקערה, 
איך מכינים את הסימנים ואיפה רוכשים הגדה". הביקוש לדבר היה 
נזקקו להדרכה והכוונה.  נזקקו לאוכל  גבוה, הרבה צעירים שלא 
בשיתוף פעולה עם מנהל הצעירים מטעם עיריית ירושלים, נפתח 
קערות  סימנים,  קיבלו  כולם  דכפין.  כל  נרשמו  ובו  המוני  מיזם 

והגדות מן המוכן. היה לזה ביקוש גדול וממש כל העזרים אזלו. 
בימים  הרגיל.  מן  גדולה  הייתה  הזו,  לחלוקה  שהייתה  התהודה 
שאחרי הסדר עצרו את הרב זעירא כמה וכמה סטודנטים ברחובות 
ירושלים ושאלו אותו אם הוא הרב שאחראי על המיזם והודו לו 
על כך. גם ברשתות החברתיות המיזם זכה לתגובות נלהבות רבות.
מאודסה.  מזמן  לא  "עלה  לסיום,  לירז  ר'  מספר  אחד",  "סטודנט 
הוא השתתף והתנדב במבצע לוחמי החירות ונטל על עצמו לחלק 
מספר מנות וביקש גם מנה לעצמו. הוא סיפר לי איך בליל הסדר, 
הוא חילק את המנות לכמה מהסטודנטים שהתגוררו איתו במעונות 
ויחד הם התיישבו לערוך את הסדר. כל היושבים בסדר היו דוברי 
רוסית, הייתה להם רק הגדה אחת ברוסית והם שברו את השיניים 

בשפה העברית. 
"במהלך הלילה הם עברו ונקשו על כל דלת במעונות וחילקו מצה 

שמורה לכולם. 'הלכנו לחפש את הבן החמישי כמו שלימדת אותי', 
הוא אמר לי, 'זה שלא יודע שיש היום ליל הסדר'. הם דאגו שגם 

הוא יאכל מצה וישתה ד' כוסות".

תחזיק חזק, ה' איתך!
אתגרים  עם  להתמודד  כולה,  האנושות  את  מביא  הנוכחי  המצב 
את  שולח  והכלכלי  הגשמי  הפחד  רק  לא  חזיתות.  בכמה  רבים 
אותותיו וזורה דאגות בלבבות, אלא גם המצוקה הנפשית מעיקה. 
המתמשך  הבידוד  יותר.  גדול  ממנה  החשש  כי  שיאמר  מי  יהיה 
והפחד מאובדן של אנשים קרובים, שורט שריטות עמוקות בנפש.

כאן נכנסת לתמונה חלוקת המנות בידי השלוחים, ומסתבר שהיא 
נותנת מזור לא רק לרעב הגשמי, אלא גם מרפאה ומעודדת את 
הנפש. עצם הדאגה ותשומת הלב של השלוחים, השיחות במידת 
הרבה  שהיא  רבה,  תמיכה  מעניקות  לכך,  הזקוקים  עם  האפשר 

מעבר למילוי חוסרים במזווה.
בירושלים,  לנו השליח באוניברסיטה העברית  זה, מספר  בהקשר 
הרב דניאל כלב, על אחת מהחלוקות שעשה לסטודנטים, לפני כמה 
שצריך  למי  מנות  חילקנו  לחג,  המנות  לחלוקת  "מעבר  שבתות: 
החלוקה  את  השבוע.  למשך  לו  שיישאר  מעבר,  ואף  שבת  עבור 
ערכתי בהתאם לנהלים, במקום פתוח. כל סטודנט שפנה אלינו, בא 

ונטל את החבילה שלו. במהלך החלוקה ראיתי שאחד הסטודנטים 
שפנה וביקש, לא הגיע. מכיוון שידעתי את הכתובת בה הוא גר, 

הלכתי אליו להביא לו. 
לסיוע, המקרר שלו  זקוק  ראיתי שהוא באמת  לביתו,  "כשהגעתי 
ודואג. התברר  היה ריק. אבל ראיתי גם שעומד מולי אדם שבור 
שאבא שלו חלה בקורונה והוא חושש מאוד. הוא ממש בכה כשהוא 
וניסיתי  איתו  עודדתי  מטר,  שני  במרחק  יחד  דיברנו  אותי.  ראה 

לרומם את רוחו. 
"הוא מאוד הודה לי על הדברים, אבא שלו ברוך השם אכן הבריא 
החלוקה,  בזכות  שנוצר  הזה  שהמפגש  איך  ראיתי  אבל  בהמשך. 

מעניק לו בריאות לא רק בגוף אלא גם בנפש".
את רישומו הגדול של המבצע הנפלא הזה, נחתום בדברי הסיכום 
החג  מנות  חלוקת  סיום  תום  עם  כתב,  דניאל  שהרב  המרגשים 

באמצעות הסטודנטים:
החג  ערב  לקראת  שלישי.  ביום  חג  ארוחת  חלוקת  בעת  זה  "היה 
לאוניברסיטה.  בסמוך  רחוב  בפינת  וחלוקה  הכנה  חפ"ק  הקמנו 
סטודנטים נכנסים ויוצאים בזה אחר זה עם חבילות עבור מבודדים, 
בין  במצוקה.  ומשפחות  מבודדים  קשישים  שנתקעו,  סטודנטים 
לבין מגיעים אנשים שפנו אלינו שלא באמצעות הרשימות שהוכנו 

מראש, כאלה שבאו בצורה עצמאית דרך הסטודנטים. 
"הכל אץ רץ, תוך כדי מצב החירום והקפדה על התקנות. לפתע 
נכנס ילד בן 13, כשכובע קפוצ'ון מכסה את מרבית פניו ובארשת 
מבוישת הוא מגיש לי את הטלפון הסלולרי שלו. 'אמא רוצה להגיד 
לך משהו', הוא אומר לי. לקחתי מידיו את הטלפון, על הקו נמצאת 
האמא, היא מדווחת לי שהילד שלה קצת מתבייש ושהיא אם חד 

הורית עם שבעה ילדים, היא ביקשה שאעניק לילד תחושה טובה.
"כמובן נתתי לו את הדברים בזריזות וברגישות הנדרשת. היה זה 
סטודנט מהאוניברסיטה שאייש את החפ"ק באותן דקות. היה נדמה 
לי שהעיניים שלו מעט לחות. ראיתי אותו ניגש אל הילד ואומר לו: 

'גם אני בתור ילד עברתי את זה, תחזיק חזק, ה' איתך!'.
"זו רק טעימה על קצה המזלג מחוויה אחת מרגשת וגדולה, שלא 
עשרות  אותם  על  בארוכה,  עוד  לספר  אפשר  היה  לעד.  תישכח 
את  להדביק  שלא  מנת  על  לבד  במעונות  שנשארו  סטודנטים 
ההורים שלהם. הם נשארו לבד, כשאין להם איך לעשות את החג. 
הם כמובן קיבלו מאתנו הכל, כאשר בערב החג לאחר יום שלם של 
חלוקה, הגעתי למעונות הסטודנטים ויחד עם סטודנטים אחרים, 
הכנו כמו בסרט נע לכל הסטודנטים במעונות כל מה שהם צריכים 

לגוף ולנפש".
זו רק הצצה קטנה לאירוע מכונן, שעוד רבות ידובר בו. ■
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חב"ד ה של  והייחודית  הרבה  היערכות 
לא  אלו,  ימים  בתנאי  לפעילות,  לנוער 
י"א  לקראת  מיוחדת  תכונה  על  פסחה 
במודעות  כוסו  השונים  היישומים  ניסן. 
וירטואליות על אירועים דיגיטליים שייערכו בשידור 
חי, לרגל יום הולדתו של הרבי, כשהשלוחים מאיצים 
בבני הנוער לקבל על עצמם החלטה טובה לקראת 

היום הגדול.
נערך  הגדולים  הווירטואליים  האירועים  אחד 
בהשתתפות הזמר ישי ריבו. נטלו בו חלק אלפי בני 
היה לקבצם מכל  ניתן  לא  נוער, שבימים כתיקונם 

קצות הארץ למקום אחד. 
את האירוע הנחה בכישרון רב השליח לנוער מכפר 
הרב  כובד  האירוע  בפתח  חזן.  מוישי  הרב  סבא, 
יוסף, לברך  הראשי לישראל, הראשון לציון הגר"י 
את כל בני ובנות הנוער של חב"ד לנוער וריגש את 

אלפי הצופים. הראשון לציון הקדיש דברים מיוחדים לגודל היום 
שבו ירדה נשמתו הגדולה והקדושה של הרבי לעולם וקרא לנערים 

להתחזק ביום הזה בתורה ובמצוות.
לאחר מכן, התרגש הקהל כאשר עלה נער מכפר סבא וקרא משנה 

ממסכת פסחים לעילוי נשמת אחיו, 
לנוער  חב"ד  חניך  עצמו  שהוא 
לכן  קודם  ימים  כמה  רק  שנהרג 
שלמד  האח,  מחרידה.  בתאונה 
קודם לכן את המשנה, הסביר אותה 
מכל  וביקש  שלו  במילים  לצופים 
לעילוי  טוב  במעשה  להוסיף  אחד 

נשמת אחיו.
נערים ונערות מסניפים שונים עלו 
החוויות  את  וחלקו  חי  לשידור 
שלהם ממסעם לחצר הרבי, מטעם 
האחרונות.  בשנים  לנוער,  חב"ד 
כל אחד מהם ציין עד כמה השפיע 
עליו הביקור אצל הרבי ואיזה מסר 
הוא לוקח עמו מאז לכל מקום. כל 
בני הנוער החליטו החלטות טובות 
והאווירה בשידור הייתה מחשמלת. 
בסיום השידור עלה הזמר ישי ריבו 
הרבי  על  סיפר  רבה,  בהתרגשות 
מנקודת מבטו ושר בשידור חי חלק 

מלהיטיו. 

ריבו העביר לבני הנוער את תחושותיו והמסר של התקופה מנקודת 
הצעירים,  לצופים  ריבו  אמר  הזו",  בתקופה  שנה,  "בכל  מבטו. 
"אנשים רבים אורזים את הבית, נוסעים למלונות, לנופשים שונים, 
בארץ ובחו"ל, וכך הם חוגגים את חג הפסח. השנה הקורונה חייבה 
ולהתאמץ  ולהזיע  בבית  להישאר  אותנו 
מנקים  כולם  הפסח.  חג  מצוות  עבור 
בחיק  לפסח  מתכוננים  כולו,  הבית  את 
המשפחה, ליל הסדר. 'והגדת לבנך'. ואולי 
זה מה שהיינו צריכים ללמוד – איך לחבב 
עבורו  ולהתייגע  האותנטי,  הפסח,  חג  את 

כמו שנהגו כל הדורות". 
הרקע  את  הסביר  גם  הוא  זו  בהזדמנות 
לכתיבת שירו החדש 'כתר מלוכה' – שנכתב 
לכולם  שגורמת  הנוכחית,  התקופה  על 

לחשוב, לשאול שאלות ולחפש תשובות. 
ערך  יקרי  פרסים  הוגרלו  השידור  בסיום 
זרמו  לשידור  התגובות  המשתתפים.  בין 
ללא הרף והן היו מלאות בהחלטות טובות, 
עלה  השידור  בעקבות  ובבקשות.  בתודות 
מספר העוקבים אחר פרסומי חב"ד לנוער 

ברשת בכשש מאות עוקבים ביום אחד. 
השלוחים עצמם מסרו כי הנערים והנערות 
הושפעו עמוקות והדים מהאירוע הכל כך 
הנוער  לבני  גם  הגיעו  הזה  ומרגש  חשוב 

שלא השתתפו. 

י"א ניסן תש"פ - בחב"ד בקמפוס ובחב"ד לנוער

התוועדות המונית 
בשידור חי

אלפי בני נוער השתתפו בהתוועדות וירטואלית בעיצומו של יום י"א ניסן, האזינו 
לדבריו המרגשים של הראשון לציון, הרב יצחק יוסף, רותקו להופעה מיוחדת של 

הזמר ישי ריבו וקיבלו על עצמם החלטות טובות לרגל היום הקדוש
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החושך הפך לאור
החלטה אישית של שליח אחד סחפה את כל השלוחים של חב"ד לקמפוס 
להתוועדות בשידור חי עם גרעין המקורבים שנותר רתוק עד השעות הקטנות 

של הלילה 

י"א ניסן. תאריך שמכיל כל כך הרבה עבור כל חסיד, וכל 
שנה משמש להתוועדויות פנימיות עם חשבון נפש מהותי. 
אבל מה עושים כשאי אפשר לשבת יחד להתוועדות כתף אל 
כתף? הרשת הווירטואלית, שכמו כל דבר בעולם לא נבראה 

אלא לכבודו של בורא עולם ומנהיגו, נתנה מענה לעניין.
כרמל,  הרב ששי  ניסן", מספר  י"א  לפני  עצמי  עם  "ישבתי 

השליח 
לי"א  ניתן  איך  עצמי,  את  "ושאלתי  אריאל,  באוניברסיטת 
ניסן לעבור ככה רק בגלל המצב שאליו נקלענו", הוא משתף 

בכנות כובשת.

שלי,  המחשבות  את  בקמפוס  השלוחים  לחבריי  "כתבתי 
ואת הרעיון לקרוא לסטודנטים שלנו להשתתף איתנו יחד 
שלנו,  הווירטואלית  ה'זום'  בכיתת  ניסן  י"א  בהתוועדות 
נראה שנגעתי  היה  זה  הנלהבות של השלוחים  ומהתגובות 
לפרסום,  התארגנו  כבר  שעות  כמה  בתוך  בנקודה.  בדיוק 
הם  הזו  בהתוועדות  כשהדוברים 
בקמפוס  חב"ד  של  השלוחים  כל 

ללא יוצא מן הכלל".
היה  לא  היעד  קהל  "כמובן 
הסטודנטים  גרעין  אלא  רחב, 
עצמת  את  שמבינים  המקורבים 
ההתראה  למרות  אבל  היום, 
הקצרה, והעובדה שמדובר בערב 
במאה  התמלאה  הכיתה  פסח, 
לשלוחים,  בנוסף  סטודנטים, 
מדבר  מהשלוחים  אחד  כשכל 
את  ומעורר  דקות  כמה  במשך 
המבט  מנקודת  הסטודנטים 
ההתקשרות  על  לו  המיוחדת 
הייתה  האווירה  דורנו.  לנשיא 
נכנסו  הסטודנטים  מדהימה. 
וכך  ועוד,  עוד  ביקשו  לעניין, 
מצאנו את עצמנו, קבוצה של 
ומתוועדים  יושבים  שלוחים, 
קבוצה  עם  בוקר  לפנות  עד 
שנשארו,  סטודנטים  של 
חיה.  בהתוועדות  כמו  ממש 
התבצעו  הטובות  ההחלטות 
כבר למחרת בשיעור חסידות 
שאליו  הבוקר  על  עמוק 
שהיו  הסטודנטים  הצטרפו 

בהתוועדות אתמול".
אומר  דבר",  של  "בסיכומו 
לומר  "יכולנו  ששי,  הרב 
בסיום ההתוועדות המיוחדת 
האתגרים  למרות  לרבי:  הזו 
שבו  פשוט,  הלא  והמצב 
רחוקים אחד  יושבים  אנחנו 
מהשני, כשכל אחד ספון בביתו – ישבנו והתוועדנו, עוררנו 
וחיזקנו את המקורבים, והכל מתוך מטרה אחת: לעשות לך 

נחת רוח אמיתית".
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וחב"ד א בקמפוס  שחב"ד  הראשונה  הפעם  זו  ין 
לנוער עורכים 'הפרשת חלה'. טקס זה קנה לו זה 
הקבוע  הפעילות  במערך  כבוד  של  מקום  מכבר 
חלקן  במסגרת  המסורות  השליחות  שמפעילות 

בפעילות בית חב"ד לציבור ייחודי כל כך. ולא בכדי. 
השקעה עד הפרטים הקטנים, מסינר ממותג, קערה אישית, 
תפילה  של  מיוחדת  אווירה  ועד  אישיים  תפילה  כרטיסי 
וחיבור לבורא עולם ברגעים טמירים אלו - כל אלה הם חלק 

מהאירוע המיוחד.
מנהג ישראל קדום להזדרז לאפות לכבוד השבת הראשונה 
לפרנסה  כסגולה  מפתח  בצורת  חלות  הפסח  חג  שלאחר 
וברכה. "כבר מספר שנים שאני מארגנת טקס הפרשת חלה 
מקומי לסטודנטיות באוניברסיטת חיפה לקראת השבת הזו. 
חשתי החמצה וצער גדול שהשנה, לנוכח הנסיבות, לא אוכל 
לעשות זאת כהרגלי", מתארת השליחה הגב' מושקא ריבקין. 
ואז נהגה רעיון שתפס תאוצה במהירות. הפרשת חלה הגדולה 
בעולם, בשידור חי. "זה היה רעיון אדיר שעלה במהלך חול 
כל  את  שיאחד  ע-נ-ק.  חלה  הפרשת  טקס  לערוך  המועד. 
הסטודנטיות ובנות הנוער מכל רחבי הארץ. למרות ההתראה 
מיד  התגייסו  לנוער  וחב"ד  בקמפוס  חב"ד  הנהלת  הקצרה 
לארגון. עמדתי נפעמת מול ההתגייסות הרב מערכתית של 
כל הנוגעים בדבר, למרות כאב הראש והעלויות הגדולות", 

ממשיכה הגב' ריבקין לשתף.
את  לפתוח  נבחרה  חברתית,  תקשורת  אושיית  ורון,  דנה 

חב"ד.  בכפר  ריבקין  מאולמי  חי  בשידור  שהועבר  האירוע 
ורון מתפעלת.  "הכל היה מאורגן בטוב טעם, נשי כל כך", 
"הייתה חשיבה על כל פרט. התאורה, המרקע, זרי הפרחים 
שקישטו את המקום. מצווה צריך לקיים מתוך עונג. הרגשתי 

כמה זה חשוב היה למארגנים".
חב"ד  לכרם  להגיע  זכתה   ,19 בגיל  בתשובה  שחזרה  ורון, 
ומאז מנצלת את כישרונותיה הברוכים בתחום התקשורת בו 
היא רואה שליחות לכל דבר. "אני מאמינה שכל אחת היא 
להחליף  יכול  לא  אחד  ואף  פעמית  וחד  נדירה  יקרה,  אבן 
אותך. אם את כאן, סימן שאין לך תחליף", היא אומרת. עם 

המסר הזה היא ניגשה להפרשת החלה.

הזמן להתאמן ולהתרגל
האירוע החל ביום חמישי בתשע בערב בדיוק. כמות הצופות 
הפתיעה גם את המארגנות עצמן. "כל השליחות מכל רחבי 
הארץ, הן של חב"ד בקמפוס והן של חב"ד לנוער התגייסו 
הנוער  ובנות  והסטודנטיות  לכולן.  חשוב  היה  זה  לעניין. 
הזמן  יוקר  וטיפסו.  טיפסו  המספרים  חזרה.  להן  השיבו 
וחשיבות המצווה היו מורגשים מההתחלה, כולן רצו להיות 
קליין  דבורי  השליחה  הזה", מספרת  הגדול  לדבר  שותפות 
מקמפוס הנמל בחיפה. "נתון מדהים היה שתוך כדי האירוע 

עצמו היו 500 תגובות ושיתופים", מוסיפה רבקין. 
דבריה  את  פתחה  בקמפוס,  חב"ד  מהנהלת  שילת,  הרבנית 

 עשרות אלפים נחשפו 

הגדולה ביותר בעולם להפרשת חלה
את טקס הפרשת החלה המסורתי הנהוג בחב"ד לנוער ובחב"ד בקמפוס, 
מדי שנה לקראת השבת שלאחר חג הפסח – החליף מעמד עוצמתי, עשיר 
נפתחה  הטקס,  בעקבות   • רבבות  נחשפו  שאליו  חי,  בשידור  ומושקע 
תחרות תמונות על החלות המרהיבות ביותר שחשפה את המצווה על כל 

החן שבה לעוד אלפים רבים
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האחריות  בדבריה.  בלטה  הפרקטיקה  אופייני.  בלהט 
הבית.  עיקר  האישה,  על  ברובה  מוטלת  הבית  לכשרות 
כך  כל  הנשים,  אנחנו,  לנו.  יש  זכות  איזו  עלינו,  "סומכים 
אני  אווירה  איזו  הטון.  את  קובעות  כך  כל  משמעותיות. 

משרה סביבי".
מתוקף אחריות זו, הסבירה הרבנית שילת, "הזמן להתאמן 
את  ננצל  החתונה.  בטרם  עוד  הוא  זו  לאחריות  ולהתרגל 
התקופה הזו לרכוש מיומנות במצוות אלו כך שבבוא העת 

נשלוט בהן היטב". 
לאחריה עלתה השליחה ליאור איטח, שליחת חב"ד לנוער 
בגדרה שחיזקה את כולן בדברי אמונה וביטחון בה'. "המילה 
על  מדלגות  אך  רצופות,  אותיות  מארבע  מורכבת  דאגה 
האות ב'. ולא בכדי. האות ב' מסמלת את הביטחון בה'. אם 
יהיה לנו את הביטחון בה' לא תהיה לדאגה שום ממשות. 
עלינו להתחזק בהבנה שכל מה שקורה הוא טוב וה' שומר 
בייחוד  ומעודדים  חשובים  היו  דבריה  מצב".  בכל  עלינו 

לנוכח המצב המורכב היום.
השליחה נחמי חזן, מחב"ד לנוער בכפר סבא, שעלתה מיד 
אחר כך שיתפה בתובנות על ספירת העומר, קורונה ומה 
שביניהן. "אפשר לקחת צעד קדימה את המתנות שהקורונה 
רלוונטית  היתה  היא  גם  חזן.  ממליצה  איתה",  מביאה 

מתמיד. 
אחרי הקדמה מכובדת זו הקהל כבר היה 'חם' מספיק לטקס 

ההפרשה עצמה שאליו ציפו כולן.
השליחה הגב' רבקין שיתפה את הבנות בסגוליות המצווה 
שאותה הן עומדות לקיים יחד בספרה איך סטודנטית 'שלה' 

פעולה נמשכת     
צפיות,  במהלך שידור ההפרשת חלה שזכה לעשרות אלפי 
את  יעלו  המשתתפות  מעניינת:  חלות  תחרות  על  הוכרז 
תמונות החלות שהכינו לרשתות החברתיות, לאחר כמה ימים 
יבחר צוות של שופטים את 10 התמונות היפות ביותר ועליהן 

תיערך הצבעה בין כלל העוקבים.
התמונה שתקבל את מירב הנקודות תזכה את בעליה בכרטיס 
מישורים  בשני  נערך  המבצע  שקלים.  אלף  בסך  קנייה 
לנוער.  לחב"ד  והאחד  בקמפוס  לחב"ד  האחד  מקבילים, 
מתברר שעוצמת הפרשת החלה לא פגה גם ימים רבים לאחר 
מכן. מאות תמונות זרמו לכל אחד מעמודי האינסטגרם של 
חב"ד לנוער וחב"ד בקמפוס יחד עם אלפי תגובות ובקשות 

נרגשות להמשך.
הצופות סיפרו עד כמה התרגשו מההפרשת חלה וכיצד כל 
בני הבית היו שותפים, וחלקם יצרו חלות יפהפיות בצורות 

שונות ומגוונות.
היפות  החלות  את עשר  ארגון  בכל  בחר  שופטים  צוות של 
ביותר והאות להצבעה החל. רק בחב"ד לנוער נרשמו מעל 
בכך  שמדהים  מה  השונות.  לחלות  הצבעות  אלפים  עשרת 
הוא, שהנערות שתמונת החלה שלהן עלתה לגמר, הפיצו את 
נחשפו  וכך  עבורה  שיצביעו  מנת  על  מכריהן  לכל  הקישור 

לעמוד של חב"ד לנוער ולפעילות אלפי בני נוער חדשים. 
נוער הרוצים  בני  זאת, התקבלו תגובות רבות של  בעקבות 
להצטרף לפעילות בערים השונות בארץ, וכן בקשות מנערות 
ואימהות להפרשת חלה נוספת לאחר שהחמיצו את השידור 

החי.
גת,  מקריית  נערה  של  מאמה  התקבלה  מרגשת  תגובה 
המשתתפת בשיעורים אצל השליחה הגב' חן בירמט, ואשר 
תמונת החלה היפה שיצרה עלתה לגמר: "זו הפעם הראשונה 
שעשיתי הפרשת חלה, לאחר שבתי הפצירה בי לערוך איתה 
הפרשת חלה, תוך כדי צפייה בשידור החי של חב"ד לנוער. 
אני מודה. זה לא משהו שחשבתי שאעשה אך כנראה שאני 

הולכת לאמץ את המצווה הזו".
לאחר  יותר.  עוד  רבה  הייתה  ההתלהבות  בקמפוס  בחב"ד 
החלה,  בהפרשת  וחשיפה  צפיות  של  שיא  ששברו  שחשבו 
חשיפות  אלף   40 עמו  וגרר  המנצחת  החלה  מבצע  הגיע 
בעמוד הפייסבוק של חב"ד בקמפוס, פי שניים מאלה שצפו 
שנשמר  בשידור  עוד  צפו  מכן  לאחר  )כאשר  החי  בשידור 

בעמוד הפייסבוק(.
אונו  בקריית  בקמפוס  השליח  קפלן,  חיליק  הרב  מספר 
למבצע  התגובות  אלפי  "בין  בקמפוס:  חב"ד  וסמנכ"ל 
בה  הראשונה  הפעם  זו  כי  גולשות  מאות  הגיבו  ולשידור 
הבינו את משמעות הטקס של הפרשת חלה ובפעם הראשונה 
בונוס  מעין  היתה  החלות  תחרות  בעצמן.  חלה  הפרישו  הן 
שגרם לסטודנטים וסטודנטיות להיחשף לפעילות של חב"ד 
בקמפוס ומעכשיו הם ייחשפו לפעילות השוטפת במהלך כל 

השנה, ואת התוצאות אי אפשר לשער".
על  "הוא  קפלן,  הרב  מוסיף  לליבי",  שנגע  מרגש  "סיפור 
את  ולקחה  במפגש,  חלות  שאפתה  מירושלים,  סטודנטית 
הכמות הגדולה של החלות למחרת כדי להעניקן למבודדים 

לקראת שבת. מצווה גוררת מצווה".
גם בחב"ד לנוער וגם בחב"ד בקמפוס הבינו היטב את הכוח 
על  וכבר עתה שוקדים  בכלים הטכנולוגיים,  האדיר הטמון 

תכניות נוספות שיגבירו את ה'ופרצת' לממדים חדשים. 
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שבקביעות זו, שנה קודם לכן קיימה את המצווה והתפללה 
על זוגיות, היא כיום ב"ה נשואה ומאושרת. 

בקשות נרגשות
היה  ההפרשה,  טרם  והתפילות,  הבקשות  הקראת  שלב 
מרגש מאד. ניתן היה לחוש, גם מבעד למסך, את הרוממות 
הבקשות  מאות  הקראת  בעת  וריבקין  ורון  את  שאפפה 
שזרמו אליהן כמעיין המתגבר. בנות ישראל היקרות התגלו 
כמו תמיד ברגישותן בשלחן בקשות עבור עם ישראל כולו 
ולא רק עבור עצמן. "שתעבור הקורונה ושאף אחד לא יהיה 

חולה. גם לא הגויים". וזו דוגמא אחת. 
טקס ההפרשה עצמה שהועבר על ידי הגב' דנה ורון היה 
מרומם מאד ודבריה המחזקים של השליחה טליה אלפנט, 
את  וחיזקו  השלימו  אביב,  בתל  לצעירות  חב"ד  שליחת 
כולנו  שאותו  לבריאות,  מעבר  הכשרות,  "נושא  האווירה. 
כבר מבינים, קשור לנפש. על מנת לשמור על הנפש שתהיה 
במיטבה יש לשמור על כשרות המאכלים. המאכלים הם אלו 
שמשפיעים על הנפש האם תוכל לקלוט עניינים רוחניים או 
לא", הסבירה הגב' אלפנט לאור פרשת שמיני אותה קראנו 

בשבוע זה.
קטע מסקרן היה הדגמת קליעות שונות ומעניינות בהנחיית 
השליחה דבורי קליין. זה היווה מנוף והזדמנות להכרזה על 
תחרות ארצית חסרת תקדים שנערכה בין כל המשתתפות: 
עליהן לעצב חלות מפתח מושקעות מהבצק ממנו הפרישו 
כעת חלה, ולהעלות אותן לדף הפייסבוק של חב"ד בקמפוס 

וחב"ד לנוער. 
הגב' קליין מסבירה: "הרעיון היה להביא אמירה של יהדות 
כשרותמים  האלו,  לצעירות  ורלוונטית  צבעונית  תוססת, 
אותן לתחרות שמזכה אותן בשובר קנייה גדול, זה מדבר 
אליהן ומדרבן אותן להיות שותפות לפעילות זו ולפעילויות 
נוספות שאנחנו מביאות ומחזק את הקשר שלהן למסרים 
המובאים בהן. המטרה הייתה, בנוסף, להביא את המסר של 
המצווה לציבור גדול רחב יותר. וזה הצליח. אנחנו עומדים 

כעת על מעל 27 אלף צפיות".  

תגובות מחממות לב

התגובות לא איחרו לבוא.
במיוחד  מושקעת  מפתח  חלת  שעיצבה  סטודנטית 
אחרת  ואחת  לחיים"  המפתח  הם  "חב"ד  אמירה:  צירפה 
הראשונה  הפעם  לה  שזו  ציינה  העברית  מהאוניברסיטה 
שהיא מפרישה חלה וצירפה גם היא את תמונת החלה שלה.

רבות מהבנות מחב"ד לנוער העלו את החלות שלהן ושיתפו 
שהיה זה רגע מרגש מאוד בשבילן להפריש חלה ולאפות 

בעצמן חלות, לראשונה בחייהן. 
הודו  כולן  ממש.  נלהבות  והתגובות  רבים  היו  השיתופים 
על הזכות להיות חלק מהדבר הגדול והמיוחד הזה שנקרא 
שגדלה  מתגלגלת  זכות  לנוער'.  וחב"ד  בקמפוס  'חב"ד 
וצוברת תאוצה בפרויקטים מיוחדים כל כך שמפתיעים גם 

את המארגנים עצמם.

29



 כשהדלתות סגורות,
 המעיינות ממשיכים לזרום

מדרשת מעיינותיך במתכונת קורונה: מערך מעצים ומחזק של 
תכנים חסידיים, שיעורים והתוועדויות לקראת חג הפסח – 

יצא לדרך במתכונת וירטואלית וסחף המוני משתתפות

זה ר החירות.  לחג  הכנה  פעילות  של  אינטנסיבי  צף 
בכפר  מעיינותיך  במדרשת  המיועד  התכנון  היה 
חב"ד מיד לאחר פורים. לאורך השנה כולה מקיימת 
אולפנות,  לתלמידות  פעילות  מעיינותיך  מדרשת 
מדרשות ומכללות והלו"ז לסוף אדר ותחילת ניסן כבר היה 

מלא וגדוש.
ביקור  לימי  נרשמו  מוסדות  מעשרות  תלמידות  מאות 
מצות  במאפיית  סיור  הכוללים  חב"ד,  בכפר  במדרשה 
ובבניין 770, בנוסף לפעילות במדרשה, בסדנה מעצימה על 

משמעותה של חירות אמיתית. 
התפרצות נגיף הקורונה שינתה את התכניות כולן. מאירוח 
בהתארגנות  המדרשה,  צוות  עבר  במדרשה  פיזית  ופעילות 
זריזה, לפעילות רחבת היקף במרחב הווירטואלי. במהירות 
חסידיים,  תכנים  של  ומחזק  מעצים  מערך  ונבנה  הוקם 
הבידוד  רקע  על  הפסח.  חג  לקראת  והתוועדויות  שיעורים 
מדרשת  של  הווירטואליות  הפעילויות  היוו  וההסגרים, 
של  רבות  למאות  ומטעינה  מאחדת  כוח  תחנת  מעיינותיך 

סטודנטיות ותלמידות. 

פרקי לימוד בעל פה
נפתח  המבצע  לחירות".  "יוצאות  מבצע  לדרך  יצא  כך 
ידי אמירה  יום' על טיהור האוויר על  'היום  בציטוט מספר 

ושינון בעל פה של דברי 
תורה וקדושה. כמשימת 
והצטרפות  פתיחה 
כל  התבקשה  למבצע 
קטע  איזה  לציין  אחת 
ומשננת  לומדת  היא 
בעל פה, כדי לטהר את 

האוויר.
למעלה  הצטברו  כך 
שונים  פרקים  מ-400 
בין  פה  בעל  שנלמדו 
אחת  המשתתפות. 
כי בחרה  הבנות סיפרה 
תהילים  פרקי  ללמוד 
בעל פה לרפואת סבתה 
שחלתה בנגיף הקורונה. 

אותיות של  ספור  אין  לזו  זו  אכן, מהלימוד המשותף חברו 
ישועה  בעז"ה  שתפעל  רוחנית  רפואה  מביאות  קדושה, 

ורפואה גשמית.
קטעי  יום  מדי  המשתתפות  אל  נשלחו  המבצע   במהלך 
לימוד חסידות בהקשר לחג הפסח. המשתתפות למדו, ענו 
על שאלות וביצעו משימות ליישום הנלמד. בכל יום נערכה 
הגרלה נושאת פרסים בין המשתתפות הפעילות. במשימות 
החלטות  עצמן  על  לקחו  המשתתפות  המבצע,  של  הבונוס 
טובות, שיתפו בתובנות מהלימוד ובסיפורים מחייהן בהקשר 

לתוכן הנלמד.
התכנים לא נשארו ברמת הנלמד בלבד, כי אם חדרו והביאו 
לידי מעשה בפועל. בין המשימות שלקחו על עצמן הבנות 
היו הדאגה למצה שמורה למי שאין ידו משגת, יצירת קשר 
טלפוני עם מישהי שנמצאת בבידוד, ועוד. כך נמשך המבצע 

במשך שבועיים וחצי עד חג הפסח. 
המשובים הנרגשים מהמשתתפות היו מלאי התפעלות ותודה, 
הן על היוזמה המבורכת עצמה, הן על התכנים המיוחדים. 
מהלימוד  שלהן  האישית  החוויה  את  חלקו  המשתתפות 
תורת  של  והמרענן  המאיר  המבט  עם  העוצמתי  ומהמפגש 
החסידות, על הרעיונות המחדשים, על היישום, ועל הקדושה 

שחודרת אל חיי היום יום.
בפרויקטים  ושינויים  התאמות  נעשו  זו,  פעילות  מלבד 
ע"ש  לב-מבין  תכנית  השנה.  לאורך  המתקיימים  נוספים 
הנערה רבקה פרקש ע"ה, עברה למתכונת פעילות ייחודית 
נגיף  התפשטות  בעקבות 
המקיימת  התכנית,  הקורונה. 
באולפנות  שנתי  מפגשים  מערך 
ובמדרשות, הקימה לרגל המצב 
מקוונת.  שיעורים  מערכת 
הפלטפורמה  עם  במוסדות 
יותר  התקיימו  המתאימה, 
כאלף  עם  שיעורים  מעשרים 
בנושאי  הכל,  בסך  משתתפות 
פרשיות השבוע וחג הפסח לאור 

שיחותיו של הרבי. 
התכנית  לדעת,  לב  בתכנית 
עצמי  חסידות  ללימוד  השנתית 
והנשים,  הסטודנטיות  לקהל 
המשתתפות  מאות  ממשיכות 

מעוררות השראה
באחד הימים עסק הלימוד בשיעורים הווירטואליים 
שיחת  פי  על  מצרים,  בגאולת  הנשים  של  בחלקן 
הרבי. כמשימת בונוס התבקשו הבנות לבחור דמות 

של אישה בת ימינו המעוררת בהן השראה. 
"הנשים  הפתיעה:  שהתקבלו,  התגובות  אחת 
מאחורי  שעומדות  אלה  הן  השראה  בי  שמעוררות 
הפרויקט המבורך הזה, של לימוד תורה לנשים ועוד 
בתקופה חשובה כל כך, 'בניסן נגאלו ובניסן עתידין 

להגאל'".

30



הלימוד  חוברת  מתוך  עצמאי  באופן  ללמוד 
בתניא, מקבלות סיכום שבועי וטור אישי בנושא 
הנלמד מדי שבוע, ועונות על שאלונים. בתקופה 
מיוחדת זו נפתח חלון הזדמנות נוסף להצטרפות 
תלמידות  ועשרות  הזאת,  בעת  הלימוד  לתכנית 
נוספות הצטרפו, ואף הביעו את תודתן הנרגשת 
המחזק,  התניא  בלימוד  להשתתף  הזכות  על 

המוגש באופן ערוך, בהיר ושווה לכל נפש.
להתקיים  אמור  שהיה  אביב'  'סמינריון  כן,  כמו 
במדרשה, הומר לחלופה מקוונת - מערכת לימוד 
משתתפות.  אלפי  השתתפו  בה   – וירטואלית 
מרתקים.  שיעורים  הועברו  המקוון  בסמינריון 
שלימדה  הרצל,  דבורה  הרבנית  המרצים:  בין 
על הסוד הנשי ביציאת מצרים ועל הכוח שאותו 
שילת,  משה  הרב  אנו;  לימינו  גם  עמנו  ניקח 
שעסק בסודה וכוחה של המצה, 'מאכל האמונה' 
החודר לקרבנו ומחולל שינוי; הרב אמחיה אבן 
וביטחון,  אמונה  על  בשיעור  שחיזק  ישראל 

במיוחד לימים אלה.
ומרגשת  אותנטית  התוועדות  התקיימה  בנוסף, 
שליחי  וילהלם  נחמי  והרבנית  נחמיה  הרב  עם 
הסדר  ליל  בחוויית  ששיתפו  בבנגקוק,  חב"ד 
ועל  ההווה  על  העבר,  על  וסיפרו  שלהם, 
והגב' בת חן אלישביץ חלקה  התפילות לעתיד; 
את סיפורה האישי, על ההתמודדויות, התובנות, 
האתגרים  למרות  חורין  בת  להיות  והבחירה 

והתנאים המורכבים. 
ובמסרים  בתכנים  וגדוש  מאלף  היה  הסמינריון 
בהרבה  המשתתפות  את  שמילאו  מעצימים, 
לימוד  יום  מדי  נשלח  בנוסף,  לחיים.  כוחות 
בונוס למעמיקות - עשרות בנות שקיבלו שיעורי 
הפסח  חג  לקראת  ומצולמים  כתובים  העשרה 

לצפייה וללימוד בזמנן החופשי.  
אני  והמתוק!  העמוק  הלימוד  על  רבה  "תודה 
אותי  ריגש  ביותר!!!  "חזק  ממש",  ממנו  נהנית 
מאוד" - אלה ועוד הן התגובות החמות שהגיעו 

ממשתתפות הסמינריון. 
מאתגרת  תקופה  זוהי  אכן,  דבר,  של  בסיכומו 
שהביאה עמה מגבלות בלתי צפויות, אך אמצעי 

הטכנולוגיה שחברו לרצון הגדול מן השטח ולצורך המיוחד של הבנות דווקא בימים אלה, הניבו את התוצאה המרשימה. 
פעילות מדרשת מעיינותיך בימים אלה נחלה הצלחה גדולה. מאות משתתפות לומדות, מיישמות, מרוות את צימאונן ולוקחות חלק פעיל 
בלימוד חסידות שמביא לידי מעשה, ומאיר את הלבבות ואת העולם כולו, ומקרב את הגאולה בה נזכה לקיום הייעוד "ומלאה הארץ דעה 

את ה' כמים לים מכסים".  
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לנוער  חב"ד  של  הנוער  בני  אלפי  את  תפס  ה'קורונה'  משבר 
בהפתעה. בעוד שעל החופש הכפוי מבית הספר הם לא הצטערו 
היו  לא  הם  לנוער  בחב"ד  והמפגשים  השיעורים  על  במיוחד, 

מוכנים לוותר.
פניות,  של  גל  קיבלו  הארץ  ברחבי  לנוער  והשליחות  השלוחים 
הודעות וטלפונים מבני הנוער כשהם מבקשים פה אחד: "להמשיך 
לקבוצות  השיעורים  צומצמו  בתחילה  הרב".  עם  תורה  וללמוד 
קטנות כששליחי חב"ד לנוער המסורים יושבים שעות רבות עם 
קבוצה אחר קבוצה, תוך שמירת הכללים, ומעבירים לבני הנוער 

תכנים על חג הפסח, אמונה וביטחון ועוד. 
"יש צמא גדול" אומר הרב חן סודר, שליח חב"ד לנוער בנתניה, 
לשאלות  תשובות  ומחפשים  הבאות  מפני  חוששים  "הנערים 
שמציפות אותם". כשנאסרו המפגשים בכלל, החלו בחב"ד לנוער 
בלימוד און ליין בפלטפורמות השונות ובלימוד חברותות טלפוני. 
האמצעים  בשלל  בשבוע,  שיעורים  מספר  מעביר  שליח  כל 
הטכנולוגיים וההיענות עצומה. "צריך להבין ששם נמצאים בני 
הנוער כל היום", אומר הרב שלום סגל, שליח לנוער בלוד, "כולם 
מנסים לפנות אליהם דרך המקום הזה ואנחנו הצלחנו ב"ה להגיע 

לחשיפה ענקית".
"הוא  נוסף,  שליח  משתף  ליין",  און  בשיעורים  שמעניין  "מה 
בעוד  אחת.  ובעונה  בעת  נוער  בני  עשרות  אליו  שמתחברים 
כלל,  בדרך  מוגבלת  אחת,  לקבוצה  מועבר  פרונטלי  ששיעור 
מחולקים לשכבות גיל או כל חלוקה אחרת, בשיעורים דיגיטליים 
מצטרפים עשרות נערים ונערות, חלקם שאינם מוכרים לי כלל, 
מכל שכבות הגיל, דבר שהוא מדהים ומרגש וגם מאתגר להתאים 

את עצמך לכלל הסגנונות".
באחד  זו.  במתכונת  תורה  שיעורי  עשרות  עורך  ידגר  הרב מנדי 
של  ענקית  לחשיפה  הביא  והדבר  מפורסם  זמר  הצטרף  מהם 
בני נוער לשיעורים ולפעילות. "אלו דברים שקשה ליצור אותם 
בשגרה", הוא אומר. "אני מקבל המון פניות של בני נוער באופן 
פרטי, עם שאלות, תהיות ובקשות ללימוד. רבים מהם מחליטים 
הפעילות,  ישראל.  עם  ולבריאות  המצב  לרגל  טובות  החלטות 

במובן מסוים, גדולה יותר וזוכה לחשיפה רבה יותר".
שיעורים  עורך  שבדרום,  בעומר  לנוער  השליח  פלמן,  יודי  הרב 
במתכונת זו ברמות שונות: "ישנם שיעורים כלליים שבהם אני פונה 
לכולם, שם אנחנו מדברים על הקורונה, חג הפסח ועוד. וישנם 
ובקבוצות  אני מעלה טקסט על המסך  לרציניים בהם  שיעורים 
קטנות של עד ארבעה נערים, יושבים ומעמיקים בלימוד רציני 
לקראת החג. וכמובן זה הזמן של הנערים לפטפט, לפרוק ולעשות 

קצת שמח... הזדמנות ייחודית מסוגה לקרב ולהתקרב". 
השליח הרב שלומי עמוס ממגדל העמק שולח לבני הנוער בנוסף 
על השיעורים הדיגיטליים גם חומרי לימוד ועורך להם מבצעים 
שיעודדו אותם להנחת תפילין והוספה בתפילות, לימוד ומעשים 
בנוסף על השיעורים, השלוחים שומרים על קשר אישי  טובים. 
עם כל אחד מבני הנוער. מרימים טלפונים, מתעניינים, תומכים, 
שולחים ברכה לחג ודואגים כמובן ללא הרף להזכיר לבני הנוער 

את מצוות החג, את סעודת משיח, הנחת תפילין ועוד.
והקשר האישי  נמצאים בתקופה מבולבלת,  "הם  סודר:  חן  הרב 
ואני  הטלפון  דרך  בחברותות  לומדים  אנחנו  מאוד.  להם  חשוב 

מעודד אותם ומדרבן אותם להוסיף באור ובמצוות".
הרב יפת מדוויל אף חגג בר מצווה מרחוק עם  השליח ברמלה, 
נער מקבוצת הצעירים, שהתכונן איתו ויחד למדו את כל הדרוש 
ועם  ההורים  עם  בקשר  היה  הוא  המצווה  בר  ביום  מצוה.  לבר 
את  בירך  אביו,  עם  יחד  התפילין  בהנחת  אותו  הדריך  הנער, 
שלמרות  להם  והסביר  החגיגי  היום  לרגל  טוב  במזל  המשפחה 

החגיגה המצומצמת היום הזה הינו יום גדול עבורו.
'סיום מסכת' חגיגי  רגע עוצמתי נרשם כאשר בערב פסח נערך 
שלום  הרב  לנוער.  חב"ד  של  האינסטגרם  בעמוד  חי  בשידור 
סגל מספר על כך: "במשך כמה שבועות קודם לכן, למדתי עם 
מסכת  את  בצה"ל,  קצין  משמש  שהיום  שלנו,  מהבוגרים  אחד 
'תמיד' – המסכת הקצרה ביותר – דרך שיחות הווידאו ביישומון 
הוואטסאפ. הקשר עם אותו בוגר הוא קשר מיוחד ועמוק, הוא 
מחובר מאוד לחב"ד לנוער וזה מה שגרם לו להחליט באומץ רב 
למידה מרחוק.  בצורה של  בחייו  ללמוד את המסכת הראשונה 

מתכונת 
השיעורים של 

חב"ד לנוער 
עברה לאמצעים 

דיגיטליים וסחפה 
המונים

האור שבקצה הקורונה: הכמות הקבועה של 
משתתפי השיעורים של חב"ד לנוער שדרגה 

את עצמה למספרים בלתי נתפסים של 
משתתפים שנחשפו לתכנים בשלל אמצעי 

המדיה הדיגיטלית • השלוחים משתפים בנתוני 
ההצלחה המדברים בעד עצמם
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שלנו, בערב  הבוגר  המסכת,  סיום  את  ערכנו  פסח 
הקצין, עלה לשידור וסיים את המסכת תוך שהוא מסביר 

לצופים קטעים מהנלמד. למרות שעת הבוקר המוקדמת, שהיא 
לא שעה שבני הנוער ערים בה בדרך כלל, השתתפו עשרות בני 

נוער בסיום המסכת, ביניהם כמה בכורים שחיכו לכך במיוחד".
והרשתות  הטלפון  דרך  רבות  פועל  מטבריה  טורקוב  מנדי  הרב 
החברתיות ושמו מוכר לכל נער בטבריה. בפרויקט מיוחד שערכה 
העירייה פורסמו פעילויות שונות שניתן לעשות דרך אפליקציית 

שף  עם  בישול  כמו  טבריה,  עיריית  בחסות  זום 
מסוים, מפגשי כושר ו...'חברותות עם הרב מנדי'. 
כך קיבלה חב"ד לנוער בטבריה חשיפה לכלל בני 

הנוער בעיר ולהוספה בלימוד.
הרב מנדי טורקוב מספר על הפעילות הייחודית: 
"התחלנו לערוך באופן קבוע בימי שישי מתכונת 
מוסרים  אנו  שבה  בלייב'  שבת  'קבלת  של 
כל  עם  בשיתוף  שבת  לקראת  חווייתי  שיעור 
הנוער.  מחלקת  ועם  בעיר  הנוער  תנועות 
מנחה  אני  השבת,  קבלת  את  מובילים  אנחנו 
תוכן  ומעביר  סופו  ועד  מתחילתו  הלייב  את 
על פרשת השבוע והשבת המתקרבת, ומעלה 
נערים מתנועות הנוער השונות בעיר: הנוער 
תרבות  נוער  עקיבא,  בני  והלומד,  העובד 
אישית  חוויה  לספר  כדי  לשידור,  ועוד 
שאירעה להם, לשיר שיר לכבוד שבת ועוד. 
הדבר הזה תפס תאוצה גם בזכות שתנועות 

הנוער האחרות מפרסמות אותו בקרב 
החניכים והמדריכים שלהם וכך נוצרה 
לדמיין  קשה  שבשגרה  הזדמנות  לנו 

כדוגמתה".
חברותות  מאות  קיים  בבלסקי  זיו  הרב 
עם בני נוער כשהדבר עוד התאפשר על 
עבר  העניין,  נאסר  כאשר  ההנחיות.  פי 
לחברותות און ליין וערך סרטונים ברמה 
לתפוצה  שהגיעו  ביתי  באולפן  גבוהה 
השליחה  זוגתו,  גם  צופים.  מאות  של 
סרטונים  ערכה  בבלסקי  עטרה  הגב' 
מיוחדים ושלחה לנערות 'שלה', התגובות 
העמוק  הקשר  על  העידו  שהתקבלו 

וההערכה שרוחשות הבנות לשליחה. 
הנערכים  המקומיים  לשיעורים  במקביל 
שיעורים  נערכים  בעירו,  שליח  כל  ידי  על 
חב"ד  לכל  המשותפים  ענקיים  ברחבי ואירועים  לנוער 

בני  בקרב  האירועים  את  מפרסמים  והשליחות  השלוחים  בארץ. 
הנוער ודואגים שיצטרפו לשידורים החיים. 

פרוייקט ייחודי שנערך עוד בתחילת התקופה היה הפרשת חלה 
עוצמתית און ליין לנערות בהשתתפות מאות נערות, וגם אימהות 
חזן.  נחמי  הגב'  סבא,  בכפר  השליחה  בהנחיית  לכך,  שהצטרפו 
הפרשת  ערכה  נערה  כל  וכך  מראש  פורסמה  המצרכים  רשימת 

מול המסך. בהפרשת החלה  בביתה,  חלה מרגשת 
התעוררו הבנות להדליק נר שבת בזמן והתגובות שהתקבלו לאחר 
מכן ברשת הראו את ההשפעה הגדולה אשר ניתן להגיע אליה דרך 

המסך. 
שיעור בהלכות הפסח משותף לכלל בני הנוער נמסר על ידי הרב 
מנדי ידגר יחד עם הזמר מור אדרי, בו צפו מאות נערים ונערות. 
שיעורים נוספים בענייני היום שודרו בעמוד האינסטגרם הארצי 
ניסן,  י"א  כן נערכו שני אירועי ענק לרגל  בתדירות גבוהה. כמו 
והפרשת חלה מיד לאחר הפסח )ראו ידיעה נפרדת על כך בגיליון 

זה(.
באשקלון, מוסרים השלוחים הרב איתי 
יום  בסיס  על  בזום  שיעורים  נגר  וחיה 
יומי. חלק מהשיעורים מיועדים לבנות, 
מרכזי'  'שיעור  גם  ויש  לנערים  חלקם 
לכלל  ומיועד  שבת  במוצאי  המתקיים 

בני הנוער בעיר.
שני  יום  מדי  נגר  הרב  שיגר  במקביל 
בעניין הלכות פסח  וידאו קצרים  סרטוני 
את  שיקבלו  מנת  על  העומר  וספירת 

ההלכה למעשה בצורה ממוקדת. 
ומעניינים",  פעילים  בשידור  "השיעורים 
ערכנו  ניסן  י"א  "לרגל  נגר.  הרב  מספר 
על  נוסף  באינסטגרם,  מקומית  התוועדות 
בה  לנוער,  חב"ד  של  הארצית  ההתוועדות 

היו עשרות צופים במשך שעה תמימה. 
"אחד מבוגרינו המשרת בצה"ל עלה לשידור 
וסיפר על נסיעתו לרבי עם חב"ד לנוער לפני 
בביטחון:  לצופים  אומר  כשהוא  כשנתיים, 
שלפני  אלה  לשניים:  נחלקים  שלי  'החיים 
הנסיעה  שלאחר  והחיים  לרבי  הנסיעה 
לרבי' – משפט שפעל חזק על בני הנוער". 
בקשי  ומלכי  שניאור  הרב  השלוחים  גם 
עם  מקוונים  שיעורים  מקיימים  מאילת 
יום מקבלים  למעלה ממאה צופים. בכל 
הרב  מסביר  בו  וידאו,  סרטון  הצופים 
חשוב  מושג  קלילה  בצורה  בקשי 
ביהדות או הלכה מעשית. התגובות היו 
טובות מאוד והתפתחו לא מעט שיחות 
בני  ידי  בעקבות ההלכה שנלמדה, על 

נוער שרצו לשמוע ולהבין יותר. 
בסרטונים צופים גם ההורים והרב בקשי מקבל תגובות מכל 
קצות הקשת המגזרית באילת. "בתקופה זו מרגישים ביתר שאת 
כי 'כל מה שברא הקב"ה בעולמו לא ברא אלא לכבודו', וכדברי 
עבודת  ולהמשך  לקדושה  מנוצלים  הטכנולוגיים  הכלים  הרבי, 

השליחות", אומר הרב בקשי. 
ואילו השליחה הגב' מלכי בקשי לומדת בחברותות טלפוניות מדי 
 - אילת  לבנות  ייעודיים  שיעורים  ומוסרת  שונות  נערות  עם  יום 

דבר שמעצים את הקשר דווקא בתקופה זו.
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הנגיף ה לחיינו  שנכנס  מאז  בעולם  השתנו  דברים  רבה 
הקשר  בעייתי,  נעשה  אנשים  בין  מגע  פתאום  החדש. 
הבינאישי נעשה דבר שיש לחשוש ממנו, היציאה לרחוב 

נעשתה מסוכנת, והחיים התחילו לחשב מסלול מחדש.
משמעותי  באופן  להינזק  אמורים  היו  התורה  שיעורי  לכאורה 
בהיותם בנויים על המפגש האישי, על היכולת לשבת יחד וללבן 
נושאים במשותף, או כמו שקבעו חכמים "או חברותא או מיתותא", 
אבל מסתבר שהקב"ה הקדים רפואה למכה, וכבר עם פרוץ משבר 

הקורונה עולם שיעורי התורה עבר לממד הווירטואלי.
אני יושב עם הרב אורי גמסון, ראש בתי המדרש של חב"ד בקמפוס, 
שמהנהן בראשו לחיוב כשאני מציין בפניו שהקב"ה הקדים רפואה 
למכה עם יצירת הפלטפורמות הדיגיטליות למיניהן. "הרבי כבר 
כל  כי  הירושלמי שקובע  ציין את  הרדיו,  בהתייחסותו להמצאת 
מטרת בריאת הזהב בעולם הייתה בשביל שניתן יהיה לבנות ממנו 
כל  הרי  וירטואלי,  עולם  שישנו  הפלא  מה  אז  המקדש,  בית  את 
מטרתו וקיומו היא כדי שנוכל לקחת ולהשתמש בו לטובת הפצת 

ולימוד התורה" הוא אומר.
וכיצד עושה חב"ד בקמפוס שימוש בכלים הללו?

"מיד כשהבנו שהמצב הולך לכיוון הסתגרות והתכנסות, הועלה 
וירטואלית ברשת המקוונת, תוך שימוש  הרעיון להקים מדרשה 
בפלטפורמה של כיתות לימוד וירטואליות, כדי להמשיך ולפתח 

את שיעורי התורה שלנו משם".
זה עבד?

הרב גמסון מתרווח לאחור ומחייך. "זה עבד מעל ומעבר למצופה. 
שבעה  עם  שלם  יום  שפעלה  מדרשה  הקמנו  קצר  זמן  בתוך 
שיעורים חיים כל יום החל מעשר בבוקר ועד תשע וחצי בלילה, 
ומדובר על עשרות רבות של שיעורים שנמסרו עד עכשיו. חשוב 
לי להדגיש, שלא רצינו רק לתת לסטודנטים תכנים תורניים, אלא 
ממש להחליף את המפגשים האישיים במפגשים וירטואליים, ולכן 
היה חשוב לנו ללמד באופן שהסטודנטים יוכלו תוך כדי שיעור 
לשאול את מוסר השיעור שאלות, ושתהיה אינטראקציה גם בינם 
לבין עצמם, זה לא פחות חשוב. דבר נוסף שהוביל אותנו בהקמת 
המדרשה היה למלא את היום בשיעורים, כך שכמעט בכל שעה 

נתונה יוכל סטודנט להצטרף לשיעור שמעניין אותו".
היו משתתפים?

"היו הרבה מאוד משתתפים כל יום. הסתבר לנו שכולם יושבים 
בבית בין ארבע קירות ומחפשים 'לצאת'. כמובן שפיזית לא ניתן 
סוג  סטודנטים  מעט  לא  עבור  שימשה  הזו  המדרשה  אז  לצאת, 
של יציאה מחוץ לבית והתאווררות עם תכנים מרתקים שנמסרו 
נושאים.  של  נפלא  במגוון  בקמפוס  חב"ד  של  השלוחים  ידי  על 
בחלק מהשיעורים, כמו שיעורו של מנהל חב"ד בקמפוס שעסק 

השיעורים  חדר  את  חיברנו  גם  המצה,  אכילת  של  במשמעותה 
הווירטואלי שלנו לרשתות החברתיות, כך שסטודנטים שחשופים 

בעיקר לרשתות החברתיות יוכלו להצטרף דרכן.
"בשיעורים הללו כמות המשתתפים עלתה למאות משתתפים בכל 

שיעור".
תוכל לתת דוגמאות?

המדרשה,  של  היום  סדר  של  הפרסומים  את  שולף  גמסון  הרב 
והכותרות מדברות בעד עצמן: שיעורים בחסידות, בנגלה, בהלכות 
לקראת חג הפסח, ואפילו סדנה מעשית של עריכת ליל הסדר עם 

השליח ממכללת סמי שמעון, הרב שניאור גרוזמן.
הנושא  מרכזיים:  נושאים  בשני  נגעו  השיעורים  כללי  "באופן 
הראשון היה התמודדות עם המצב מכל מיני זוויות, כמו ביטחון 
ואמונה, שמחה, יציאה לחירות. הנושא השני היה פסח המתקרב, 
הקשורים  המחשבה  בתחומי  או  למעשה,  הנוגעות  בהלכות  אם 

לחג. 
"מובן שמעבר לשני הנושאים הללו היו שיעורים בתחומים נוספים, 
מהמכללה  קורתי  דותן  הרב  עם  בוקר  כל  חסידות  שיעור  כמו 

למנהל, או סדרה של שיעורים שהעברתי שעסקו ביבנה וחכמיה.
"באופן פרדוקסלי דווקא המצב הזה שנחת עלינו בהפתעה הביא 
לפריחה נפלאה של לימוד תורה בקמפוסים. רק תנסה לחשוב על 

זה ששיעורי תורה היו זמינים לסטודנטים לאורך כל היום".
איך הגיבו השלוחים ליוזמה?

להם  ירדה  סטנדרטית  עבודה  הרבה  אחד  מצד  כי  מעניין,  "זה 
עליהם משימות  נפלו  פתאום  שני  מצד  אבל  פתאום מהכתפיים, 
גדול.  מאוד  היה  עליהם  והעומס  לבצע,  אמורים  היו  לא  שהם 
למרות כל זאת לא מעט שלוחים התגייסו ללמד במדרשה, ומנגד 
שלוחים שמצאו את עצמם בעומס לא צפוי כתבו לי שהם רגועים, 
כי הם יודעים שיש מקום שאליו הם יכולים לשלוח את הסטודנטים 

שלהם ללמוד".
הם הסתדרו עם האתגרים הטכנולוגיים?

"מיד כשראינו שזה הולך לכיוון עשינו מפגש וירטואלי לשלוחים 
עם הדרכה בסיסית כיצד להשתמש בכיתות הווירטואליות, וכיצד 
להפיק שיעור איכותי. היה לנו חשוב מאוד שהשלוחים מיד יעלו 
עם שיעורים ברמה מקצועית ראויה, כדי שהעסק לא יפול בגלל 

דברים טכניים".
ומה הלאה?

"אף אחד מאיתנו לא ממש יודע מה ילד יום, וכיצד דברים יתפתחו 
בעולם, לכן אנחנו ממשיכים עם המדרשה שלנו גם עכשיו, אחרי 
פסח, ולפי איך שהדברים נראים, ייתכן מאוד שהדברים ימצאו חן 

בעינינו ונמשיך איתה גם הלאה, כשהכל יחזור לנורמה". 

זלמן הלוי

כל יום כל היום
במקום כמה עשרות משתתפים במקום ובזמן אחד – הפכו השיעורים של חב"ד בקמפוס 

לזמינים לכל דורש ומאות רבות השתתפו בהם • המדרשה הווירטואלית שכבשה את הקמפוסים 
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בשנה א בקמפוס  חב"ד  של  הפרויקטים  חד 
האחרונה היה רשת שיעורי התורה שנפרסה כל 
ונקראה  הקמפוסים,  בכל  שעה  באותה  שבוע 
פעלו  כל שיעורי התורה  לבבי".  "רביעי  בשם 
קמפוסים  בעשרות  היום  באותו  הזמן,  באותו 
ועבדו על אותו הקונספט של לימוד בשילוב עם אוכל טוב 

ואווירה טובה.
"הרעיון של רביעי לבבי", מסביר הרב חיליק קפלן, סמנכ"ל 
"הוא  אונו,  האקדמית  בקריה  והשליח  בקמפוס  חב"ד 
במקום  לומד  הוא  אם  אפילו  בארץ,  מקום  בכל  שסטודנט 
יודע   - אחר  במקום  נמצא  רביעי  ביום  במקרה  אבל  אחד, 
מכיר  שהוא  מה  את  ופוגש  בקמפוס  לשליח  נכנס  שהוא 
מהקמפוס שלו. בנינו את זה על המפגש, האווירה והצוותא. 
כי  הללו,  המפגשים  עבור  קריטי  היה  הקורונה  משבר  לכן 
והיינו צריכים לחשוב  הוא לא אפשר את המפגש האנושי, 
מיד מחוץ לקופסה איך לוקחים את המותג שבנינו ומשמרים 

אותו".
הרב קפלן מפסיק לרגע. "האמת היא שחשבנו איך לשמר. 
לא דמיינו שאפשר לפתח את הרעיון הזה בתקופה כל כך 

מאתגרת".
אבל המציאות הוכיחה אחרת ובגדול. כנראה שבמצבי לחץ 

המקוריות פורצת במלא עוזה. 
הלבבי  הרביעי  על  הפרסום  את  לי  מראה  חיליק  הרב 

הווירטואלי ומסביר: "בשבוע הראשון הלכנו על רעיון של 
הרב  את  והבאנו  חב"ד  של  מוכר  שליח  עם  לימודי  מפגש 
מפיק  כפה  שנודע  באנטוורפן  השליח  סלבטיצקי  שבתאי 
מרגליות, וגם מוכר אצל חלק מהסטודנטים בגלל שהוא כבר 

היה שותף בפרויקטים שלנו בעבר.
שיעור  בין  ושילבנו  חידוש.  על  הלכנו  כבר  השני  "בשבוע 
לישראלים  השליח  וילהלם,  נחמיה  הרב  של  התוועדות 
מהם  הרבה  כי  הסטודנטים,  בין  מוכר  שמאוד  בתאילנד, 
פגשו אותו בטיולים שאחרי הצבא, ובין האמן יונתן רזאל, 
שהוא אמן בסדר גודל ומאוד מוכר בציבור הסטודנטיאלי. 
השילוב של שניהם, כשיונתן רזאל גם מביא תכנים ומשתף 
איך אנחנו  ולכן מיד חשבנו  היה מאוד מוצלח,  בסיפורים, 

כבר מעבירים הילוך".
מסתבר שיש איך ולאן להתקדם הלאה. הפרויקט הבא היה 
התוועדות משותפת של הרב משה שילת יחד עם הרב קפלן 

ועם האמן המפורסם ישי ריבו.
"כשניסינו לחשוב מה אנחנו רוצים לקדם אצל הסטודנטים, 
מיד עלתה 'סעודת משיח'. זה מנהג שלרוב הסטודנטים לא 
מכירים ולא שמעו עליו, ואם בשנה רגילה שליח יכול לפנות 
ללכת  אותם  לעודד  או  אליו,  אותם  ולהזמין  לסטודנטים 
לשליח אחר, השנה זה בלתי אפשרי, ולכן שמנו את הנושא 
ריבו,  ישי  עם  שערכנו  המיוחדת  ההתוועדות  במרכז.  הזה 
כשהרב שילת מדבר על המהות של האמונה בביאת המשיח, 

 7,300 
סטודנטים 

בהתוועדות אחת
הרעיון היה ידוע וקבוע: בכל יום רביעי, בכל הקמפוסים בארץ יש 
מתכונת מיוחדת של לימוד עם תקרובת עשירה ואווירה טובה • 

איך משמרים את ההצלחה הזאת בימי הקורונה? מסתבר שבחב"ד 
בקמפוס לא רק משמרים אלא מגדילים באמצעים וירטואליים את כמות 

המשתתפים ואת היקף ההשפעה • שוברים את כל השיאים 
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וישי ריבו שר שירי אמונה, ומכיוון שהתכנים הללו 
מעיינותייך  מדרשת  נוספים,  למעגלים  גם  התאימו 
הייתה שותפה בארגון ההתוועדות, וכך גם הקהלים 

שלה השתתפו בהתוועדות".
נזכר  אני  המספרים,  את  לי  מראה  קפלן  כשהרב 
במשפט המפורסם: המספרים מדברים בעד עצמם. 
הרב  של  השיעור  בשעת  הראשון  בשבוע  אם 
סלבטיצקי היו 1600 משתתפים – בשיעור עם הרב 
משתתפים,   2300 היו  כבר  רזאל  ויונתן  וילהלם 
ובהתוועדות המיוחדת של הרב שילת וישי ריבו כבר 

היו בשעת ההתוועדות 7300 משתתפים.
אליהם  להגיע  לדמיין  שקשה  מספרים  אלו  "תבין, 
בזמנים רגילים. תנסה לחשוב על 7,300 סטודנטים 
בביאת  אמונה  של  פנימיים  תכנים  עם  בהתוועדות, 
זה  את  כשעושים  מכירים  שלא  משהו  זה  המשיח, 
שנכפתה  הנוכחית  המציאות  אבל  רגילים,  בממדים 
עלינו בעצם פרצה את הגבולות ומאפשרת לנו להגיע 
לקהלים חדשים ומגוונים שלא הגענו אליהם קודם" 
תוך  הזו  "למדנו את המציאות  ומוסיף:  הוא מסביר 
כדי תנועה, אבל מה שידענו כל הזמן, פתאום נהיה 
רגיל להגיע לחשיפה  כלי בלתי  מוחשי. הרשת היא 

שאי אפשר להגיע אליה באופן רגיל".
"אבל זה לא מסתיים בזה", מסביר הרב משה שילת, 
וההתוועדויות  "השיעורים  בקמפוס.  חב"ד  מנהל 
נוספים  הזמן  כל  ובעצם  הרשת,  על  נשארים  הללו 
עוד אנשים חדשים שנחשפים לתכנים הללו, וכך יצא 
שכבר לפני שביעי של פסח היו למעלה מ-11 אלף 
צפיות בהתוועדות המשותפת שלנו, וזה רק עולה כל 
הזמן, זה מזכיר את הפתגם החסידי המפורסם שמה 
שיצא בדפוס נשאר לעולם, אבל כאן זה לא רק נשאר 

אלא גדל והולך מרגע לרגע".
"בעצם", מסכם הרב חיליק, "חיפשנו איך לשמר את 
מפגשי 'רביעי לבבי', אבל בלי שהתכוונו יצרנו משהו 
גדול הרבה יותר, שהוא פרוייקט בפני עצמו, ואין לי 
שום ספק שגם אחרי שהכל יחזור לקדמותו בעז"ה, 
הרעיון הזה שנוצר כאן ימשיך ללוות אותנו בצורה 
משמעותית, כי הוא מזניק את הפעילות בכמה רמות 

הלאה".
עם רדת הגיליון לדפוס, מתקיים עוד שידור והפעם 
הרבנים  השלוחים  כאשר  השלוחים,  של  נטו  הוא 
ישראל חממי מרחובות, שמואל חדד מאשקלון ודותן 
קורתי מהמכללה למינהל עושים יד אחת בהתוועדות 

משותפת.
ואיך ידאגו שהתוכנית תהיה אטרקטיבית?

מסתבר שרעיונות לא חסרים.
הרב חדד יראיין את אחיו, השליח בתאילנד, וישמע 
הרב  קורונה,  של  אלו  בימים  מסתדרים  איך  ממנו 
על  שקפץ  כפיר  מיחידת  לוחם  יראיין  קורתי  דותן 
רימון כדי להגן על הגדוד שלו, והעיקר הוא שהמסר 

יעבור – מסר האמונה והביטחון גם בימים קשים.
המשפט שחוזר על עצמו בשיחה עם הרבנים שילת 
ומסתבר  ה'"  את  דעה  הארץ  "ומלאה  הוא:  וקפלן 
מקבל  הזה  הפסוק  בקמפוס,  בחב"ד  שכשמדובר 

ממדים חדשים ורבי משמעות כל פעם מחדש.

 7,300 
סטודנטים 

בהתוועדות אחת
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 קמפיין "הנחתי בבית" 
קיבל מינוף ב'חב"ד לנוער'

המתכונת המוכרת של מבצע תפילין הפכה לתאוצה ויראלית שסחפה המונים והביאה 
לשרשרת אינסופית של הנחת תפילין יומיומית

אחד המבצעים שידי השלוחים של חב"ד לנוער מלאות עבודה 
בהם הוא מבצע תפילין. במהלך השנה הם מתאמצים להחדיר 
את ערכם בלב הנוער ועמלים להזכיר ולעודד את בני הנוער 
להניח תפילין בכל יום חול. מאות סיפורים על הנחות תפילין 
מיוחדות מתגלגלים בחב"ד לנוער ואין מי שיטרח להרימם... 
פעמים רבות, בסיום או בהתחלת שיעור, נעמדים על הנערים 

להניח תפילין בזה אחר זה.
בחב"ד  החליטו  פיזיים,  מפגשים  אין  בה  הקורונה,  בתקופת 
לנוער להתגייס למבצע תפילין בכל הכוח. בני הנוער נמצאים 
ולדחיפה  לתזכורת  זקוקים  רק  והם  היום,  בכל שעות  בבית 

קלה כדי שיעשו את המבצע. 
קרן  של  הארצי  לפרויקט  הצטרפה  הארצית  לנוער  חב"ד 
בני  לאלפי  וקראה  בבית"  "הנחתי  שנקרא:  וצא"ח  מרומים 
לרשתות  שלהם  תמונה  להעלות  תפילין,  להניח  הנוער 

החברתיות ולתייג: "הנחתי בבית".
'אקשן'  ויצרו  במרץ  למבצע  התגייסו  לנוער  השלוחים 
יניחו  שכולם  כדי  הנוער  בני  אצל  ובטלפונים  בקבוצות 

תפילין, כל יום. 
להניח  שיספיק  מנת  על  משנתו  נער  העירו  הם  פעם  לא 

תפילין לפני השקיעה...
כדי ליצור רעש סביב זה הוסיפו בחב"ד לנוער את פרויקט 
להניח  נערים  כמה  באינסטגרם  אתגר  סניף  כל  ה'אתגר'. 
הם  גם  שהניחו  חבריהם,  את  ואיתגרו  הניחו  הם  תפילין, 
נערים  של  ארוכות  שרשראות  נותרו  וכך  עוד  ואתגרו 

המניחים תפילין מידי יום. 
תפילין  מניחים  עצמם  את  צילמו  הארץ  מרחבי  נערים 

בווידאו ברשת החברתית 'טיק-טוק' ויצרו קידוש השם גדול וגררו תגובות אוהדות מאלפי צופים. 
בכל עיר הגיע הפרויקט למאות בני נוער המניחים תפילין בשם ה'אתגר'. כבר עתה אומרים השלוחים כי הפרויקט ימשיך לצבור תאוצה גם 

בתום תקופת הסגר.
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אלפי מצות יד 
חולקו לחיילי צה"ל

כמו  בבתים,  השנה  שחגגו  החיילים 
התרגשו  בבסיסים,  שנותרו  אלו 
בנוסף   • השמורה  המצה  לקבלת 
קיבלו החיילים ספרי תהילים מהודרים 
שקיבלו משמעות מיוחדת בימים אלו

אותן  שקיבלו  צה"ל  לחיילי  חולקו  שמורה  יד  מצות  אלפי 
בהתרגשות גדולה, וזו הייתה עבורם התזכורת לכל מצוות החג 

שהשנה רובם חגגו בבית ולא בבסיסים. 
בסדרים  השנה  השתתפו  לא  בבסיסים,  שנשארו  החיילים  גם 
מאוד  קטנים  בסדרים  אלא  צה"ל,  של  המסורתיים  הגדולים 
בתוך  רעננות  תחושת  להם  הוסיפה  בהחלט  האישית  והמצה 

המצב המוזר של ליל הסדר תש"פ.
בנוסף למבצע מצה נערך מבצע ענק של חלוקת ספרי תהילים 
מהודרים. אלפי החיילים קיבלו ספר תהילים עם פירוש מילה 
במילה של הרב עדין אבן ישראל )שטיינזלץ( וציורים של האמן 
ברוך נחשון, ציור לכל פרק )150 ציורים(, ופניני חסידות כולל 

ביאורים רבים מהרבי.
תהילים  אמירת  עצמם  על  וקיבלו  מאוד  התרגשו  החיילים 
קבועה לרגל המצב. ספר התהילים היה עבורם מתנת חג גדולה 

ומשמעותית לימים אלו.

אל תאמר קורונה 
אלא קראו נא

אלפי הורדות לספר החדש 'שביעי של 
 פסח' 

מתוך הסדרה 'ענייני דיומא' של ספריית 
'מעיינותיך' 

לקראת חג הפסח, יצא מבית הדפוס הספר 'שביעי של פסח' שמאגד 
כמה וכמה מההתוועדויות שהתוועד הרבי בחג שביעי של פסח לאורך 
כסלו,  לי"ט  הכרכים  לו  קדמו  בסדרה.  הרביעי  הוא  זה  ספר  השנים. 

שמחת תורה ופורים, שהתקבלו בחיבה בציבור התורני.
ייחודו של הספר, כמו חבריו בסדרה זו שבהוצאת 'מעיינותיך', נעוץ 
בכך שאין הוא רק לקט של דברי תורה מתוך ההתוועדות, אלא הוא 
בקפידה  שנבחר  לקט  זהו  עצמה.  ההתוועדות  אל  הקורא  את  שואב 

דווקא מתוך רשימות ההתוועדויות המקוריות )שרובן לא הוגהו על ידי 
הרבי(, בטעמן ובניחוחן החסידי המקורי, כך שהלומד מתוודע לכוחה 
של ההתוועדות כמעמד חי, כזמן של התגלות, שיש בו מיצוי של גודל 
היום וגודל השעה. מעתה אין הוא כלומד וכמעיין בלבד, אלא כשואב 
מים חיים ממקורם. אין פלא אפוא שהקריאה בספר זה, כפי שהעידו 
רבים, איננה רק מחכימה ומעשירה אלא גם מרוממת ומחיה את הנפש.

בגיליונות  נרחב  בפרסום  'מעיינותיך'  ספריית  יצאה  המצב,  לרגל 
תורניים וברשימות תפוצה שבו אפשרה לציבור להוריד את הספר כולו 
לקריאה ולהדפסה, ללא תשלום. מרגע שבו יצא הספר לאוויר העולם, 
נעשו מאות הורדות. באמצעות המחווה החשובה, הציבור הרחב זכה 

להתוועד עם הרבי, גם בהיותו ספון בבית.
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למרות המגבלות: יום ההילולא המאה 
להסתלקות אדמו"ר הרש"ב צוין בחילא יתיר

בשלל אמצעי פרסום והפצה התוודעו המונים לדמותו של אדמו"ר הרש"ב נ"ע, 
לתורתו ולמפעלי חייו הקדושים 

לרגל 100 שנה להסתלקות אדמו"ר הרש"ב, נעשה מאמץ מיוחד 
הישיבות'  לבני  חב"ד  ב'תורת 

שהביא לכך שרבבות יהודים 
מציבור שוחרי התורה ויראי 

ה' נחשפו לדרכיו ואורחותיו 
ההילולא, באמצעות  בעל  של 

ומאמרים  עומק  כתבות  שורת 
שמלמדים על משנתו ותורתו. 

בגיליונות  התפרסמו  הדברים 
'כי  וחיות',  'אור  הפופולריים 

קרוב' ו'קרוב אליך'. המטרה הייתה 
הרחב  לציבור  ולתווך  להרחיב 

'הרמב"ם  שכונה  מי  של  דמותו  את 
קהל  את  ולקרב  החסידות',  תורת  של 

הקוראים אל תורת החסידות.  
נכבד  חלק  הוקדש  וחיות'  'אור  בגיליון 

של  ופועלו  חייו  מסכת  לסיפור  מהתוכן 
הוקמה  כיצד  סופר  תחילה  הרש"ב.  אדמו"ר 

הובאו  מכן  ולאחר  תמימים,  תומכי  ישיבת 
נחום  ר'  החסידים  של  מזיכרונותיהם  קטעים 

שתיארו  חיטריק,  יהודה  ור'  ששונקין  שמריהו 
כן ברישומיהם את ההווי והניחוח של 'תומכי תמימים'.  כמו 

גדולי  עם  יחד  הרש"ב,  אדמו"ר  של  מפעולותיו  אחדות  סוקרו 
הדור של אותה התקופה, למען חיזוק הדת ברוסיה.   

גיליונות 'כי קרוב' ו'קרוב אליך' הקדישו אף הם פרויקט מרכזי 
את  סיקר  הפרויקט  קודשו.  הוד  דמות  על  שסיפר  ומיוחד, 
תחנות חייו וסיפק הצצה למפעל החיים הגדול שהקים - הלא 
לעיני  הארוכה שנפרשה  היריעה  'תומכי תמימים'.  ישיבת  היא 

הקורא, סיפרה על גדולי התלמידים שהיו לחסידיו הנודעים של 
ונחשבו לאריות שבחבורה. באמצעות  אדמו"ר הרש"ב 
ההתוודעות לבני עלייה אלו קיבלו המוני הקוראים 

טעימה מיוחדת מדרכו של הרבי.
על אף הימים הקשים, כשקווי ההפצה הרגילים 
שובשו, במערכת לא אמרו נואש ואף הרחיבו 
'אור  הגיליון  הרגילה.  ההפצה  גבולות  את 
'בקהילה'  העיתון  לחבילת  צורף  וחיות' 
לחבילות  צורף  קרוב'  'כי  והגיליון 
החרדי  במגזר  הגדולות  העיתונים 
והגיע  ו'בקהילה'  'המבשר'   –
במגזין  המנויים.  רבבות  אל 
'קרוב אליך' ההפצה הפכה 
והתרחבה  לדיגיטלית 
כשהיא  מונים  עשרת 
לבתיהם  היישר  מגיעה 
אלף  ממאה  למעלה  של 
הקובץ  את  שהורידו  קוראים 
באמצעיים דיגיטליים. הקובץ אף פורסם 

ברחבי הרשת התורנית הגדולה.
חולקו  הארץ,  ברחבי  נוספים  חב"ד  ובריכוזי  חב"ד  בכפר 

הגיליונות עד לפתח דלתות הבתים.
הספר  את  העלתה  מעיינותיך  הוצאת  ההילולא,  יום  לרגל 
'קונטרס עץ החיים עם ביאור' לרשת והמונים הורידו את הספר 

כדי ללמוד מתורתו של הרבי הרש"ב. 
ניתן לסכם בסיפוק, שבזכות פעולות ההפצה, הציבור נחשף אל 
דמותו הגדולה של כ"ק אדמו"ר הרש"ב ביום ההילולא, בממדים 

שטרם נראו.


